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Ob vstopu v Novo leto
Ko zaključujem o letošnje 

poslovno leto, to  je  zadnje le
to srednjeročnega obdobja 
1976—1980, je  prav , da n ap ra 
vimo vsaj grobo oceno do
seženih rezu lta tov  in pogleda
mo naloge, ki nas čakajo v 
naslednjem  obdobju, posebno 
pa v letu  1981.

Vkljub slabem u začetku v 
letu 1976, so se rezu lta ti poslo
vanja boljšali iz le ta  v leto 
tako, da smo lahko  ob zao
strenih  pogojih gospodarjenja 
z letošnjim i dosežki zadovolj
ni Prodrlo je  spoznanje, da 
lahko samo tržn o  usm erjena 
in pravočasna priprava zago
tav lja  realizacijo načrtovanih  
poslovnih rezu lta tov . Tak n a 
čin dela se nam  je v zadnjih 
letih bogato obrestoval, kar je  
razvidno iz ras ti kazalcev do
hodka, dohodka na zaposlene
ga, osebnih dohodkov in k re
pitve gospodarske moči de
lovne organizacije. Slabša pa 
so bila p rizadevanja pri ures
ničitvi načrtovanega izvoza, ki 
posta ja  osnova za norm alno 
preskrbo proizvodnje z osnov
nimi surovinam i, z rezervnimi 
deli in z m oderno tehnologijo.

Pri tem  pa lahko  rečemo, da 
je  bila preskrba v letošnjem  
letu zadovoljiva in da ni p ri
hajalo  do zasto jev  in trgan ja 
proizvodnih tokov oziroma 
prisilnih dopustov, kar se je  
često dogajalo velikemu š te 
vilu delovnih organizacij v 
vseh vejah našega gospodar
stva.

Na področju investiranja 
nam  ni v celo ti uspelo u res
ničiti postavljene cilje, zato 
smo vse neizvršene naloge te h 
nološke m odernizacije vnesli v 
plane 1981— 1985.

Izpolnjevanje dogovorjenih 
dobavnih rokov z našim i kupci 
se je  v letošnjem  le tu  ravno 
tako izboljšalo, k a r  je rezu lta t 
večje zavzetosti vseh delavcev 
v proizvodnih tem eljn ih  o r
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ganizacijah in posameznih 
sektorjev te r  boljše no tran je  
organiziranosti. Še posebej pa 
to velja za končne proizvodne 
faze.

Kako pa v letu 1981 in 
ostalih  le tih  prihajajočega 
srednjeročnega obdobja?

Brez dvom a bo po trjena t r 
ditev, da bodo ukrepi za u s ta 
litev našega gospodarstva de
lovali na naše delo in življenje 
še z večjo ostrino, kakor se je  
to dogajalo  v le tu  1980. Na to  
opozarjajo tudi vse resolucije 
nadaljnega razvoja, iz katerih  
veje trezn o st in prepričanje, 
da je  naš nadaljn ji razvoj od
visen sam o od naših lastnih 
moči in dela.

To zadnje pa še posebej 
velja tu d i za našo delovno o r
ganizacijo, ki je  še vedno v 
veliki odvisnosti od uvoza in 
drugo, da uresničitev postav
ljenih ciljev v tem eljih  planov 
1981 — 1985, predstavlja os
novo nadaljn jega razvoja de
lovne organizacije Tekstilin- 
dus. Z ato  m oram o na področju 
izvoza in z dohodkovnim  pove
zovanjem  znotraj tekstilne 
reprodukcijske verige storiti 
več k o t smo storili v p retek 
losti in v dobršni meri spre
m eniti odnos do proizvodnje, 
ki nam  bo zagotavljala pravice 
uvoza, tak o  za redno oskrbo 
tekoče proizvodnje, kakor tud i 
za m odernizacijo  posam eznih 
faz tehnološkega procesa. Nič 
m anj pom em bno ni še racio
nalnejše obnašanje pri po troš
nji m a te ria la  in energije, izrabi 
proizvodnih kapacitet in d e 
lovnega časa, kar se mora po
kazati v rezu lta tih  našega dela 
to je  v večji storilnosti, v več
jem dohodku in tudi v boljši 
kakovosti.

M islim, da vse to niso ovire, 
ki jih  mi ko t kolektiv ne bi bili 
sposobni prebroditi, saj smo v 
pretek losti večkrat dokazali s 
svojim delom  in trdoživostjo .

da nam  pripada enakopravno 
m esto v naši družbeni skup
nosti.

Zato pozivam vse delavce 
našega kolektiva, da v letu 
1981 še z večjo zavzetostjo  
pripom orejo k realizaciji po
stavljenih  ciljev in s tem  k na-

daljnem u dvigu življenjske 
ravni zaposlenih in ugledu ter 
krepitvi delovne organizacije.

Vsem delavcem  in upoko
jencem  želim v novem letu 
1981 veliko delovnih uspehov 
in osebne sreče.pran c H očevar, 

g la v n i d irek tor



Naš dolg do tovariša Tita
P isati o T itu  je  lahko, saj je  jasno , da pišemo o vzorniku, o ka

terem  ni nikoli dovolj povedano, vendar v teh  dneh pred zak ljuč
kom le ta  m oram o ponoviti našo  obljubo in dolg do našega T ita .

Težko nam ni samo zato , ker je  misel in beseda o n jem  pre
k r ita  z žalostjo, marveč tud i za to , ker je  toliko izrečenega o njem, 
da človeku prim anjkuje izrazov, da ne bi ponavljali besed, ki so 
jih  izrekli že drugi. N ovinarji, pisci, poeti in um etniki vsega sveta 
segajo najglobje v svojo dušo, da bi poiskali prim erne izraze, s ka
terim i bi izkazovali T itu  hvaležnost, nam  pa la jšali bolečino.

Pa pustim o ob stran i to  in preidimo k stvarnosti. T ITO , 
genij, ki ga je rodila slovenska m ati, je  v času zgodovinskega 
od ločanja sveta združil pet narodov  z več deset strankam i Jugo
slavije v enotno silo. Vodil je  težak a pravičen boj in zmagal. 
U soda jugoslovanskih narodov  je bila v njegovih pravičnih 
rokah. Srečni smo, da smo imeli T ita . Tudi razplet druge svetov
ne vojne bi bil drugačen za cel svet — o čem er so si dan es enotni 
tud i politiki in zgoovinarji sv e ta  — če ne bi bilo njega. Dokazal 
je, kako je  pravičnost, pošten je in p rija te ljstvo  med narodi veliko 
m očnejše od te ro rja  in krivice.

Delo, ki ga je  opravil v 35 le tih  po vojni za jugoslovanske n a 
rode in za svet, ga uvršča v sam  vrh uglednih vodilnih oseb sveta. 
Bil je  moder, pošten, dosleden borec za pravico in mir. K do ve, 
koliko gorja, solz in k rvoprelitja  je  preprečil na svetu, sa j kjerkoli 
se je  pojavil v svetu vladajočih si nasprotij, je  potišalo rožljan je  z 
orožjem , popuščale so n ap e to sti, in s svojim toplim očetovskim  
naukom  ter treznim  program om  je združeval narode v medse
bojno  prijateljsko sodelovanje.

Svet se danes zgleduje po T itu , T itovi Jugoslav iji in 
T itovem u narodu — tu  se p ričen ja jo  naši dolgovi. K ako naj 
ostanem o T itov narod — vreden njega? K ako obdržati spošto
van je  3,7 m ilijard ljudi na sv e tu , ki so se po svojih v ladarjih  in 
zastopnikih  tako spoštljivo poslovili od njega na dan pogreba v 
Beogradu?

Če hočemo obdržati to  spoštovanje, m oram o posnem ati 
T itov  lik, m oram o biti njegovi zvesti sinovi, njemu podobni. S 
tem  bomo obdržali ne le spoštovan je  v svetu, marveč bom o tako 
nadaljevali pot tovariša T ita , z zgledom bomo širili njegovo 
vedno živo idejo b ra tstva  m ed narodi in tako  prispevali zgodo
vinski in človeški delež človeštvu. Zavedajm o se. da je  naša 
dolžnost, da ostanem o nosilci T itovega lika in ideje, v katerem  
m arsikateri narod sveta išče rešitve, m ir in srečo.

Vse to  je  naš dolg. Če bom o ta  navodila izvajali, ne bom o le 
za vzgled svetu, am pak bom o, k a r  je  za nas najvažnejše — v svoji 
dom ovini Jugoslaviji m očna, b ra tska , nezlom ljiva sila in bomo 
živeli v m iru in sreči.

Nam enom a ne izrekam  besede »pokojni«, ker T ito  za nas ni 
um rl. Njegova misel in ideja s ta  tra jn a , njegovo delo pa bom o po 
poprej povedanem  nadom eščali mi — narod, in je m ed drugim 
tu d i to  -  NAŠ DOLG DO TO VA R IŠA  TITA .

P. P.

Preizkus znanja 
iz varstva pri delu

Zm anjšanje števila nezgod, 
obolenj, invalidnosti te r  od 
so tnosti z dela tem elji n e 
dvom no poleg m odernizacije 
tehnoloških  postopkov tu d i na 
hum anizaciji dela, ki jo  d o 
segam o s pom očjo varstv en e  
vzgoje.

Vzgoja in izobraževanje iz 
varstv a  pri delu sta  sestavn i 
del procesa uvajan ja  v delo in 
strokovnega usposab ljan ja  d e 
lavcev v združenem  delu.

O rganizacija združenega d e 
la m ora zagotoviti, da je  vsak 
delavec teoretično  in p ra k tič 
no usposobljen ob razpored itv i 
n a  delo. Poučen m ora b iti o 
delovnih razm erah, n ev a rn o 
stih  pri delu, o varstven ih  
ukrep ih  in sredstvih te r  op re
mi za osebno varnost p ri delu. 
K asneje pa je  treba p reveriti, 
ali je  to  znanje tudi osvojil in 
ga bo znal uporab lja ti p ri svo
jem  delu.

V ta  nam en mora o rg an iza 
c ija  združenega dela o p rav iti

občasne preizkuse zn a n ja  de
lavcev o varstvu  pri delu, da se 
prepriča, če so usposobljeni 
za varno oprav ljan je , vodenje 
ali nadzorovanje del.

Roke in način občasnih  pre
izkusov, določi organizacija 
združenega dela, vendar ta  rok 
ne sme b iti daljši od dveh let 
za delavce, ki neposredno 
opravljajo , vodijo ali nadzo ru 
je jo  dela, p ri ka terih  je  večja 
nevarnost poškodb in zdrav
stvenih okvar.

Tako sm o v le tošn jem  letu v 
naši organizaciji združenega 
dela imeli nalogo, d a  preveri
mo znanje o varstvu  p ri delu 
vseh zaposlenih, k a r  sm o sko
ra j v celo ti izvedli. U gotav lja 
se, da je  znanje iz v a rstv a  pri 
delu zadovoljivo. S tem  pa še 
ni rečeno, da na vzgojno var
stvenem  področju n i potrebno 
nadaljn je  delovanje — izobra
ževanje. T o  nam  je  podlaga in 
vzpodbuda tudi za vnaprej.

T . M.

Slavnostna seja DS
V petek, 28. novem bra je bila v počastitev  Dneva republike 

— 29. novem bra, slavnostna seja delavskega sveta delovne or
ganizacije. Poleg članov delavskega sve ta  so se seje udeležili še 
predstavniki d ružbenopolitičn ih  organizacij, predstavniki TOZD 
in DS Skupne službe.

Predsednik delavskega sveta Vili L eg a t je  prebral slavnostni 
govor, nato pa je  v ku ltu rnem  program u nastopil pevski oktet 
Glasbene šole iz K ran ja , ki je  zapel nekaj borbenih in narodnih 
pesmi. R .G .

Informiranje 
v prihodnjem letu

Koncem o k to b ra  je odbor za 
inform iranje obravnaval p ro
blem atiko okoli in form iran ja v 
naši delovni organizaciji. V le
tošnjem  le tu  bom o vključno z 
novoletno štev ilko  izdali š tiri 
številke glasila Tekstilec, poleg 
tega pa smo doslej v tem  ob
dobju izdali tu d i 26 številk ci
klostiranega In fo rm ato rja .

Praksa je  pokazala, da je  ob 
1-kratnem m esečnem  izidu ča 
sopisa T ekstilec nemogoče ob 
jav lja ti tekoče inform acije — 
se pravi a k tu a ln e  in pravočas
ne, če se upošteva, da sam o od 
oddaje gradiva na Gorenjskem  
tisku do izida časopisa poteče 
najm anj 10 dni. P rav  zato sm o 
večji del in form acij posredova
li preko In fo rm a to rja .

Odbor za in fo rm iran je je  n a 
to v začetku novem bra o rgan i
ziral skupen posvet s p redstav 
niki TOZD o vsebini, načinu in 
oblikah nada ljnega in fo rm ira
n ja  v naši delovni organizaciji 
in tako bo do konca letošnjega 
le ta  pripravljen  n ač rt inform i
ran ja  za p rihodn je  leto.

Dogovorjeno je  bilo, naj bi v 
prihodnjem  le tu  izšlo 6 številk 
Tekstilca (povprečno na 2 m e
seca 1 številka), za dopolnitev  
pa se bo uvedla tud i 1-krat 
mesečno s ta ln a  oblika In fo r
m atorja , ki n a j bi izšla v sa
kega 15. v m esecu. To bodo 
skrajšana in  s k ra tk o  obrazlo
žitvijo podana m esečna poro 
čila o proizvodnji, prodaji in

finančnem  uspehu posamezne 
TO ZD  oz. delovne organizaci
je k o t celote. Poleg te sta lne 
oblike pa bomo po potrebi 
izdali tu d i občasne In fo rm ato 
rje (pred zbori delavcev ali ob 
drugih  podobnih priložnostih 
oz. dogodkih) — skratka v I n 
fo rm a to rju  bodo zajete vse ti
ste zadeve, o katerih  m orajo 
biti delavci seznanjeni, pa jih  
časovno ne bi mogli p ravo
časno ob jav iti v Tekstilcu.

O dbor za inform iranje je  
istočasno  pristopil tudi k 
akciji 1000 delavcev — sode
lavcev, ki jo  je organizirala 
Zveza sindikatov Slovenije. 
N am en  akcije je, privabiti k 
sodelovanju  čimveč novih so
delavcev — dopisnikov glasila. 
T ako  sm o že v zadnji številki 
našega Tekstilca objavili na 
posebni s tran i prispevke tis tih  
sodelavcev, ki so prvič poslali 
svoje prispevke na naše u red
ništvo. Č lan i odbora za in for
m iran je  so prevzeli dolžnost, 
da akcijo  popularizirajo po 
tem eljn ih  organizacijah, tako  
da bo ču titi  več sodelovanja 
delavcev iz neposredne p ro 
izvodnje, po drugi strani pa 
smo m nenja, da bo časopis 
vsebinsko tud i bolj pester.

Z novim  letom bomo tako 
tu d i na področju inform iranja 
vnesli določene spremembe in 
po tru d ili se bomo, da boste kar 
na jbo lj zadovoljni.

U rednica



Naše TOZD v letošnjem letu

TOZD Predilnica
Z letošnjim  letom se izteka 

5-letno obdobje, katero  je bilo 
zelo dinam ično, tako v tehnič- 
no-proizvodnem smislu kot v 
družbeno političnem  življenju. 
Dela je  bilo vedno na pretek in 
rezu lta ti nam  bodo dobra pod
laga za vstop v novo srednje
ročno obdobje 1981 — 1985.

V predilnici se je  v zadnjih 
letih upokojilo zelo veliko 
število tis tih  delavcev, ki so 
prišli k nam  v prvih povojnih 
letih. Lahko rečemo, da se je  
izvršila zam enjava generacije, 
kar ni bilo lahko in n iti ne brez 
posledic. Značilno v letošnjem  
letu je  bilo to, da smo končno 
le naprav ili p reobrat na bolje
— z ozirom na dosežene rezu l
ta te . P rikazani podatki, ki 
bazirajo  na rezu ltatih  11 
mesecev in na prognozi za de
cem ber letošnjega leta, nam  
povedo naslednje:

P re je  bomo proizvedli 3.365 
ton, napram  planu za 1. 1980, 
ki znaša 3.338 ton, kar nam  
pove, da smo dosegli plan s 
100,8 %. Če ta  podatek prim er
jam o z doseženimi 3.166 to 
nam i v letu  1979, smo to rej 
letos proizvedli 199 ton ali 
6,3 % več preje kot lani.

T a  rez u lta t pa je  bil dosežen 
z izrednim i napori celotnega 
kolektiva, kar je razvidno tud i 
iz števila nadur in sicer je  bilo 
skupno opravljenih nadur p re 
ko 25.600 — napram  letu 1979, 
ko je  bilo opravljenih 17.241, 
oz. to  pom eni, da smo za 46 % 
povečali nadurno delo, da 
smo zadostili potrebam  po 
preji. Pogoji obratovanja niso 
bili v tem  letu nič sprem enjeni
— tu d i število zaposlenih se je  
gibalo v enakem  povprečju kot 
v le tu  1979 (ali zadnjih š tirih  
letih).

K o že govorimo o pogojih 
obratovan ja , lahko rečemo n a 
slednje:

1. P roizvodnja je  m orala še 
bolj slediti direktnim  p o tre 
bam  tkalnic, oz. se v največji 
možni meri podrediti modnim 
trendom .

2. M enjave sortim entov n i
so bile številčno prav nič 
zm an jšane napram  letu 1979 
(627 m enjav).

3. Izostanki z dela se znižu
je jo  zelo počasi in sicer so 
znižane samo boleznine, po
večani pa porodniški dopusti, 
redni dopusti pa so ostali p ri
bližno n a  istem  nivoju.

4. F luk tuac ija  zaposlenih se 
je  gibala na istem  nivoju k o t v

le tu  1979 — vstopilo je  68 de
lavcev, izstopilo pa 63.

5. Tudi stro jne  kapacite te  
se v letu 1980 niso m enjale, 
celo leto sm o obratovali z 
dvemi Pc s tro ji manj.

Za letošnje leto sm o predvi
devali rekonstrukcijo  7 pr- 
stančnih  stro jev  in 6 flajerjev 
— kar pa sm o pričeli izvaja ti 
šele v drugi polovici novem bra, 
t.j. na p rstančn ih  stro jih , 
ostalo pa se bo realiziralo  šele 
v začetku prihodnjega leta.

V tem pogledu bo tako 
prihodnje le to  nekoliko bolj 
živahno, saj se bo postavilo  še 
2 flajerja, 6 raztezalk ( 3 x 2  
pasaži) in 8 kom prstančn ih  
strojev — vse iz proizvodnje 
K rušik Valjevo.

S to investicijo se bo 
izpopolnilo naš s tro jn i park 
tako, da bom o sposobni proiz
vaja ti več sintetike, s katero  
bomo v prihodnosti m orali n a 
dom estiti bom baž, ki se m ora 
ves uvažati.

Zaradi om ejitve uvoza n a
sta ja jo  m otn je na vzdrževanju 
strojev zaradi težav pri oskrbi 
z rezervnimi deli — k ar bo v 
prihodnjem  letu vseskozi n a j
večji problem . Že sedaj je  bilo 
potrebno veliko iznajdljivosti 
in improvizacij n a  vseh Rav
neh, da nismo p rih a ja li do 
večjih zastojev.

Ko smo se ukvarja li s 
problemi uvoza — bodisi 
surovin ali rezervnih delov — 
smo na koncu le ta  o sta li brez 
domačega poliestra, k a r  je  res
no ogrozilo našo proizvodnjo 
predvsem v pogledu izpolnje
vanja sortim ana. P ričaku je
mo, da bo prihodnje le to  v tem 
pogledu boljše, ko bo stekla 
proizvodnja poliestra v Var- 
teksu. _

Ko ob zaključku le ta  pola
gamo obračun našega dela, 
m oram o kritično p resoditi n a 
še dosežke. Pri tem  m oram o 
priznati, da se vsi nism o enako 
trudili. P o tru d iti se bomo 

1 nam reč morali za kvalite ten  
premik bodisi pri svojem  od
nosu do dela, do kvalite te , di
scipline in ne nazadn je tud i pri 
sam oupravnem  odločanju . To 
bo naša najbo ljša izkaznica za 
vstop v prihodnje — zelo 
stabilizacijsko le to  in istočas
no tudi v naslednje srednje
ročno obdobje.

S tem  zaključujem  moje 
misli in koristim  priliko, da 
vsem sodelavcem tak o  v TOZD, 
kakor v osta lih  delih  naše de
lovne organizacije, želim sreč
no in uspeha polno novo leto 
1981.

Svoje najboljše želje pa po
šiljam  tu d i vsem našim  upoko
jencem, da bi tu d i v le tu  1981 
imeli zdrav ja in vedrega razpo
loženja na pretek, pa tud i kaj 
časa za obisk v naši sredini, 
k jer ste vedno dobrodošli.

B. P e rto t

ŠEFIK A  MEHADŽIČ je  ena
najboljših previjalk  v predilni
ci. J e  m ati dveh otrok, in pravi, 
da n iti v službi, n iti doma nim a 
nobenih posebnih problemov.

P ridna pri delu in skrom na pri 
željah je zaupala, da si želi, naj 
bi bilo prihodnje leto vsaj tako  
dobro, kot je bilo letošnje, pa 
bo prav  zadovoljna.

JU STA  RA K A R -  pred
sednica D S TO ZD  Predilnica: 
»Ob koncu leta, ko na vseh po
dročjih delam o inventuro, bi 
povedala nekaj o našem sa
m ouprav ljan ju  v TOZD P re 
dilnica. Č e se ozremo nazaj in 
pregledam o delo našega delav
skega sveta in njegovih od
borov, m oram o reči, da niti ni 
bilo tako slabo, saj smo imeli 
k a r 22 sestankov, kjer smo 
obravnavali precej na široko 
vsa področja našega gospo
darjen ja: od proizvodne pro
blem atike TO ZD , poslovanja 
DO kot celote, pa do delitve 
OD, kar je  bilo vedno najbolj 
ak tualno . R eči moram , da 
nekateri član i delavskega sve
ta  še vedno ne jem ljejo dovolj 
resno in odgovorno svoje 
funkcije. S problem om  sklepč
nosti se ravno  nism o srečevali, 
bili pa sm o pogosto na m eji le
te. K ot že večkrat, bi rada 
ponovno poudarila, da smo bili 
člani delavskega sveta izvolje
ni iz delovnih sredin, in za to  bi 
se morali zavedati odgovor
nosti do sodelavcev, ki so nam  
zaupali, da jih  zastopam o. 
Težave, ki jih  imamo verjetno 
vsi pri svojem  delu, ne more 
reševati posam eznik sam  s 
kritiz iran jem  v garderobi ali v 
obratu  za stro jem . Bolj na 
m estu bi bilo, če bi te  svoje

težave in kritične pripombe 
zaupali članom delavskega 
sveta, ki bi jih potem  posre
dovali na sejah. T ako  bi lažje 
in tud i dosti h itre je  reševali 
problem e, saj se m orajo le-ti 
uresničiti, ko so enk ra t zap i
sani v zapisniku.

Če se ozremo nazaj, smo 
prebrodili težko stabilizacijsko 
leto. Težko je bilo za delovno 

organizacijo kot celoto, ob
ču tili pa smo ga seveda najbolj 
delavci z nizkimi osebnimi do 
hodki. T udi novo leto, ki je 
pred nam i, ne obeta kaj dosti 
sprem em b in izboljšav. D a 
bom o kos težavam , se bom o 
m orali vsi še bolj po trud iti z 
dobrim  in kvalitetn im  delom .
Posebno pozornost m oram o 
posvetiti surovinam  in m a
teria lu , s katerim  delamo, ker 
prav  tu  lahko mnogo p r ih ra 
nim o. Posebna skrb velja tu d i 
varčevanju  z energijo. M oja 
želja za leto, ki je  pred nam i, 
je  ta , da bi bil poslovni uspeh 
naše delovne organizacije vsaj 
tak  kot je  bil letos, da bi 
našim  službam uspelo zago
toviti surovine, ki jih p o tre 
bu jem o pri našem delu in da bi 
proizvodnja nem oteno tek la. 
Vse sodelavcem pa ob koncu 
želim srečno in uspešno novo 
le to  1981«



Naše TOZD v letošnjem letu
TOZD Tkalnica

Izteka se leto 1980 oz. leto 
stabilizacijskih naporov in 
ukrepov za stabilnejši razvoj v 
prihodnem  srednjeročnem  ob
dobju naše tem eljne oz. de
lovne organizacije. Z ato  je bilo 
letošnje leto sila d inam ično in 
pestro. O bvladovati je  bilo 
treba mnoge težave, še po
sebno preskrbo z reprodukcij
skim m aterialom  in uvoženimi 
rezervnim i deli. K lju b  temu 
pom anjkanju  je  obem a delov
nima enotam a uspelo ob 
podpori sam oupravnih orga
nov in družbeno političnih 
organizacij p rem agati težave 
ter izpolniti sp reje te  planske 
obveznosti. Tako lahko  priča
kujemo, da bo proizvodni pro
gram v tekočih m etrih  dosežen 
1031?, v votkih pa 101 %. 
Enake rezu ltate  lahko  priča
kujemo tudi na področju  do
seganja kakovosti in produk
tivnosti dela te r  rokovno izvr^ 
Sevanje dispozicij oz. aso rti
m enta.

N adalje m oram o ugotoviti, 
da bo tem eljna organizacija 
dosegla pom em bne rezu lta te  
tudi na poslovnem področju. 
Tako se bo dohodek na delav
ca povečal za ca. 34 %, aku
m ulacija v prim erjav i z do
hodkom pa za ca. 78 %; kar pa 
je najbolj pom em bno, da je ce
lo tna delitev dohodka v skladu 
z družbenim  dogovorom  in 
resolucijskimi načeli. T i rezul
ta ti ja sn o  dokazujejo  no tran jo  
stab ilnost poslovanja tem eljne 
organizacije in k a r  je  še n a j
bolj pomembno: tud i njen bo
doči, varnejši in stabilnejši 
ekonom ski položaj v okviru 
delovne organizacije Tekstil- 
indus.

Glede investicijske dejav
nosti se v letu 1980 ne moremo 
posebej pohvaliti. S sprejetjem  
stabilizacijskega program a se 
bodo m orale naložbe po sred
njeročnem  planu razvoja bi
stveno zm anjšati. To pa pome
ni, da bo tudi n aša  tem eljna 
organizacija m orala iskati 
druge oblike in cenejše mož
nosti lastnega razvoja. K er pa 
razvoj tehnologije in zahteve 
tržišča nevzdržno h itijo  n a 
prej, so sam oupravni organi 
TOZD Tkalnice sprejeli pobu
do vodstva TOZD, da se v tej 
težki gospodarski situaciji, ko 
ni m ožno za d in a rsk a  sredstva 
nabaviti visokoproduktivnih 
brezčolničnih s ta tev , najde 
vsaj začasna rešitev  za razši
ritev pestrega proizvodnega 
program a, ki p o s ta ja  zadnja 
leta tržno  vse bolj in te resan 
ten, še posebno za izvoz. Ta 
■predlog smo tik  p red  zaključ
kom le ta  tudi realizirali. V 
delovni enoti II (o b ra t II) smo 
iz proizvodnje izločili 36 ozkih 
gladkih sta tev  K ovo in na 
njihovo mesto nam estili 30 
širokih karo P icano l s ta tev  z 
listovkam i, ki sm o jih  ugodno

kupili v tek stiln i tovarni Viž- 
marje. P ovedati moramo, da 
im ajo te  s ta tv e  popolnoma 
enake tehn ične in tehnološke 
lastnosti kot naše obstoječe 
karo sta tve , ki so še vedno 
zajete v srednjeročnem  planu 
razvoja 1981 — 85. Brez dvom a 
bodo te kup ljene karo_ sta tve  
prinesle celo tn i delovni o rga
nizaciji večstranske koristi in 
sicer:

1. Na n jih  bo možno izdelo
vati poleg karo  tkanin  tud i 
zahtevnejše tkan ine z gladkim 
barvnim votkom  ali pa tk a n i
ne, ki zah tev a jo  veččolnično 
tkanje s surovim  votkom. 
Znano je, da smo morali prav 
zaradi pom an jkan ja  karo k a 
pacitet odk lan ja ti ta  a so rti
m ent.

2. Tudi če se kvalite ta  in 
asortim ent preje v predilnici 
nič ne izbo ljša ta , bo možno na 
teh  s ta tv ah  izdelovati dohod
kovno donosnejše artikle kot 
pa na Kovo s ta tv ah , ki smo jih 
izločili.

3. Izločene Kovo sta tve  smo 
dem ontirali in uporabili za re
zervne dele, katere je zelo 
težko dobiti iz vzhodnih držav 
in je treb a  nan je  čakati tudi 
več let.

4. Zaradi nizke nabavne 
cene s ta tv e  (sam o 4 stAte mili
jone) bodo proizvodi obre
m enjeni z znatno  nižjimi 
stroški k o t bi sicer bili, če bi 
kupili nove s ta tv e

— cena nove brezčolnične 
sta tve znaša ca. 150 sta rih  
milijonov

— cena nove klasične s ta 
tve znaša ca. 70 starih  mili
jonov

5. V pogledu produktivnosti 
in kvalitete izdelkov bomo do
segli iste učinke kot na naših 
obstoječih karo  statvah.

6. N abava rezervnih delov 
ne bo problem atična, ker so 
stro ji izdelani v TTM  Zagreb. 
P rav tak o  ne bo problem atič
no strokovno priučevanje ka
drov, saj gre v tem  prim eru za 
poznavanje obstoječega si
stem a Picanol.

7. S prihodom  karo sta tev  
smo kom pletirali tudi stro jn i 
park v delavnici izobraževal
nega cen tra , k jer bo možno 
odslej bolj učinkovito priuče- 
vati tka lce obe delovni enoti.

Prav gotovo so še druge 
prednosti, vendar glavna je  ta, 
da bo TO ZD  T kalnica z mi
nim alnim i sredstvi dala velik 
prispevek k skupnim  naporom  
za uresničitev  ciljev srednje
ročnega p lan a  in stabilizacije.

Poleg investicij posveča te 
m eljna organizacija tudi veli
ko skrJi_kadrovski politiki, saj 
se naha jam o  v obdobju zam e
njave generacij, zlasti v DE 
tkalnica I, k je r se bo do leta 
1985 zam enjalo  več kot polo
vica tkalk . Zavedam o se, da 
prihaja m lada generacija, ki

nim a urejenih  najosnovnejših 
življenjskih pogojev in zato 
lahko  računam o, da bo brem e 
za TOZD in delovno organiza
cijo veliko večje.

Ob vseh dosežkih in težavah 
se zavedam o, da postaja s ta 
bilizacija vsakodnevna naloga 
vseh zaposlenih v naslednjih 
p e tih  letih  in da bomo m orali 
živeti sam o v okviru la stn ih  
m ožnosti, ki nam jih  bo nudil 
razvoj v sklopu delovne orga
nizacije in širše družbenopoli
tične skupnosti.

nice II, vodja nogom etne sek
cije in koordinator za šport za 
o b ra t II.

»Letos naši nogom etaši niso 
dosegli takih  rezu ltatov , k a 
kršn ih  smo bili vajeni v 
p reteklosti. Rekel bi, da je 
tem u vzrok neresnost igralcev 
I, ekipe, m edtem  ko je II. ekipa 
igrala po svojih močeh. M e
nim , da bi morali na nivoju 
delovne organizacije organizi
ra ti več medsebojnih srečanj, 
več prvenstev med TOZD. To 
je  za vsakega človeka zdravo, 
zabavno, med seboj se spoz
navam o in poraja se to v a riš t
vo med ljudm i, na katerega 
tak o  radi pozabljamo. Z ozi
rom na sestav zaposlenih je 
odločno prem alo vključenih

v tkaln ici II in članica delav 
skega sveta TOZD Tkalnica.«

Na koncu želimo vsem 
delavcem v TOZD Tkalnica, 
Predilnica, P lem enitilnica, 
P rehrana in oddih te r  DSSS, 
kakor tud i upokojencem  sreč
no, zdravo, zadovoljno in 
uspešno novo leto 1981.

Primožič S tane , 
vodja TOZD
Belančič Ju re , 
obratovodja D E  I
Nikolič Luka, 
obratovodja D E  II

žensk v posam ezne športne 
sekcije, vendar ne vemo, ali 
smo krivi organizatorji športa 
ali pa so ženske preveč obre
m enjene z delom dom a in v 
službi. Pripom nili bi še, da bi 
bilo včasih po trebno tud i več 
razum evanja s s tra n i vodilnih 
delavcev do naših športnikov. 
D ogaja se nam reč, da se zaradi 
izmenskega dela naši športniki 
ne m orejo udeležiti tekm ovanj 
ker se jim  ne omogoči zam e
njava dela v izmeni. V novem 
letu se pridružujem  skupni 
želji naših športnikov, da bi 
dobro zaživele vse športne 
panoge, da bi bilo čimveč 
srečanj na športnem  področju, 
k a jti tu  se tu d i rojeva to 
varištvo in pripadnost našemu 
kolektivu.«

Pri nas bo treba v prihodnjem  
le tu  izpopolniti sistem na
grajevanja po rez u lta tih  dela.

TO N Č K A  2I2E K  -  tka lka



To je v proizvodnji sicer že 
vpeljano, m edtem  ko pri režij
skih delavcih tega ni. V obratu 
se to že pozna pri proizvodnji 
režiji (čistilke in čistilci strojev 
so prem alo prizadevni pri 
delu). Mislim, da bom o lahko 
dobro začeli novo leto, važno 
je le, da bomo založeni z 
reprom aterialom , da bomo 
imeli m ožnosti dela ti in tudi 
dobro prodajati.«

Št e f k a  o ž i m  -  tkalka v
tkalnici I: L eto  in pol ji
m anjka do upokojitve, za njo 
ostaja koncem letošnjega leta 
že več kot 33 let delovne dobe 
v neposredni proizvodnji. N je
na edina želja za novo leto je. 
da bi bila zdrava.

ANTON B ID E R  — m ojster 
v tkaln ici I in predsednik de
lavskega sveta delovne enote. 
V novem letu si želi, da bi do
segli vsaj takšne uspehe, kot 
smo jih  letos. »Uspeh je 
odvisen od vseh nas, če bomo 
dobili dobro prejo  iz predil
nice, je to  že polovico uspeha 
za dobro  delo tkalnice«, nam 
je povedal. »Zadnje leto je 
odšlo veliko dobrih  delavcev v 
pokoj in to je  b ila že povojna 
generacija, ki je  p rak tično  vso 
delovno dobo preživela v 
našem obratu . T ak e  delavce je 
težko nadom estiti in to se nam 
že k ar dobro pozna, p len im , da 
bomo morali p rihodnje leto

posvetiti največ pozornosti 
varčevanju in to  na vseh po
dročjih od surovin, pomožnih 
m aterialov, energije, itd. T o bo 
zelo pom em bna naloga v 
zaostrenih pogojih gospodar
jen ja , ki smo jo že letos 
vseskozi poudarja li, zlasti tud i 
na sejah delavskega sveta, 
zato bi želeli, da bi njegovi 
člani v novem  letu še bolj 
aktivno sodelovali v razp ra
vah« .

'STANA JO L IČ  -  9 let je
zaposlena v naši del delovni 
organizaciji, od tega 7 let kot 
tkalka v tkaln ici I. V novem 
letu si želi boljših osebnih do
hodkov.

MARA D ROBNJAK -  
tka lka  iz tkalnice II: »Novo 
le to  naj bo vsaj tako uspešno 
ko t letos. K ar se tiče dela, si 
želim, da bi dobivali boljšo 
prejo  iz naše predilnice pred
vsem prejo za artikel Amarilis, 
ko je ves votek iz CV preje. 
P riv a tn o  pa si želim, da bi 
lahko  dobila sestra, ki je  tudi 
zaposlena pri nas, ležišče v 
delavskem  domu in sicer da bi 
stanovali skupaj v sobi.«

TOZD Plemenitilnica
Pregled poslovanja ob izteku 

koledarskega le ta  je vedno za
nimiv, ker nam  da analitični 
vpogled v dosežene rezu lta te  v 
prim erjavi z gospodarskim na
črtom  TO ZD , pozitivne ugo
tovitve p lana nam  pa služijo 
kot osnova gospodarskih ukre
pov v NO VEM  LETU  1981.

Uvodno lahko ugotovimo, 
da so v prvem  le tu  stabilizacije 
bolj ugodno poslovale tiste 
DÒ. ki niso po adm in istra tiv 
nih norm ah prioritetne, tem 
več so že vajene stalnega 
spopadanja z gospodarskimi 
težavam i, med katere gotovo 
sodijo tu d i tekstilna podjetja .

Bolj k o t preje se je  u trd ilo  v 
nas spoznanje, da m ora biti 
industrijsko  podjetje organizi
rano za vse faze poslovanja, 
organiziranega pristopa do 
tržne ponudbe, zm ožnosti pri
lagajan ja potrebam  tržišča s 
kvalite tno  in rokovno pro
izvodnjo te r tud i to  omogočiti 
s pravočasno nabavo.

Težave . v prem agovanju 
ukrepov stabilizacije pa so 
jasno pokazala tudi dejstva, 
da je  le to  možno doseči samo 
v nadaljnem  razvoju sam o
upravnih  socialističnih odno
sov.

D osegan je  p ro izvod n ih  
n ačrtov
Letni p lan  1980 
23,800.000 m

O cenjena proizv. za 1980 
25,300.000 m
ri izvršitve 
107 %m

O m enjeni plan bo dosežen 
na osnovi večjega vložka n ad 
urnega dela, občasno na vseh 
ozkih grlih in iz prizadevanja 
realizira ti mesečne rokovne 
dispozicije.

Izp o ln jevan je p lana  
d isp ozic ij

Izva jan je  te naloge je  bilo 
osnovno vodilo za m esečne 
operativne p lane dispozicij. 
Le-ti so bili fizično realizirani 
v popolni meri, izjema so bile 
tis te  dispozicije, kjer je  bilo 
preveliko odstopanje v k v a
liteti.

T a  odstopanja so tudi pogo
jevala  dejstva, d a  je prišlo do 
naročil v proizvodnji brez n a 
tančno  izdelane razvojne te h 
nologije, kar je  vplivalo na T

P ri pregledu kvalitete m o
ram o ugotoviti, da je  le-ta 
osnovna pri izvrševanju p lana 
te r  p lana dispozicij. T esno je 
povezana tudi z zadolžitvam i

izplena. Posebno se rado to  do
gaja v proizvodnji pestro  tk a 
nih tkan in  in v asortim anu 
gladko barvanih  tkan in , saj je  
večja količina dispozicij, k jer 
je  bil p rocent izvrševanja kva
litete pod 5 0 ^ . T orej je  m ož
nost izvrševanja dispozicij po
gojena z asortim anom  surovih 
tkanin, za katerega smo pa 
tekom celega leta ugotavljali, 
da tkanin, ki so bile opera tiv 
no potrebne za p lan iran je , ni 
bilo v skladišču surovih tk a 
nin, da pa so določene tkan ine 
prihajale 3 — 5 mesecev pred 
končnim rokom. U gotavlja se 
določena neusklajenost p lana, 
ki v končni fazi otežuje 
pravočasno nastopanje DO na 
tržišču.

K valite ta  go to v ih  tk a n in
K valiteta  tkan in  se lahko 

prim erja z načrtovanim i do
sežki kot sklep DS TOZD, ki 
so bili sledeči:

pri varčevanju s surovinam i, 
energijo in varstvom  okolja.

Zato m orajo b iti usm eritve 
v kvaliteti vedno višje, saj so v 

Nadaljevanje na 6. strani

N ačrtovano % Doseženo *?
D E  P lem enitilnica I 93,5 93,8
D E Plem enitilnica II 85,0 80,0
D E G ravura - 100,0
TOZD Plem enitilnica 91,3 % 91,1



Naše TOZD v letošnjem letu
(N a d a ljeva n je  s 5. s tra n i)

končnih ciljih kvalite te  in
tegrirani vsi o sta li cilji stabili
zacije in gospodarnosti. Vsi 
delavci se dobro zavedajo, da v 
proizvodnji n im ajo  več oprav
ka z metrom tkan ine. Iger ta 
m eter v povprečju že pred
stav lja  70,000 do 290,00 din.

Ta prizadevanja, za boljšo 
kvaliteto , pa hit.ro izpodkop
ljejo spoznanja, da se včasih 
delajo surove tkan ine, za k a
tere se že vnaprej ve. da n ji
hova kvalite ta  ne bo dosegla 
50%, kot je bil slučaj za art. 
Okapi, Panam a itd.

Zakaj m o tn je  v  procesu  
sam oup ravljan ja

K valiteta sam oupravljanja 
izhaja od sprejetih  sam o
upravnih ak tov  in odstopanja 
vseh zaposlenih od teh ak tov  v 
dolžnostih in obveznostih.

Močan vpliv na ta  dogaja
nja ima fluk tuac ija  delovne si
le, ki znaša za letošnje le to  na 
osnovi ocene cca 16%. F lu k tu 
acija se tu d i v bodoče ne bo 
dala preprečiti, vendar bo 
vsled zn ižan ja  obsega pro
izvodnje v bodoče nekoliko 
nižja. V povezavi fluktuacije 
in odnosa delavcev do dela, je 
bilo na disciplinski komisiji iz
vedenih v

DE P lem enitiln ica I 22 disciplinskih obravnav
DE Plem enitiln ica II 18 disciplinskih obravnav
D E G ravura 1 disciplinskia obravnava

TOZD P lem enitilnica 41 disciplinskih obravnav

V endar dosedaj naš te te  za
konitosti niso krive, da je  v sa
m oupravnem  procesu prišlo do 
m otenj. Krivec za to  je ne
sprejeti sam oupravni ak t KA
TALOG DEL IN  NALOG, ki 
bi m oral b iti sprejet do 
11. 12. 1978.

K ljub in tervencijam  sodišča 
združenega dela K ranj, ob
činske komisije za zakon o 
združenem  delu občine K ranj, 
občinskega sindikalnega sveta 
in drugih, do sp reje tja  ni 
prišlo, ker strokovne službe 
DS skupnih služb niso izdelale 
predloga.

N a iniciativo družbenopoli
tičnih organizacij TOZD Ple- 
m enitilnica, sm o sam i pričeli z 
izdelavo tega ak ta , ob sodelo
vanju  kadrovskega sektorja.

Zakaj tak odnos do sam o
upravnih  ak to v  odgovornih 
strokovnih služb, če vemo, da 
so spori pred sodiščem združe
nega dela v K ra n ju  bili p re
težno izgubljeni z ugotovitvi
jo, da nim am o sprejetega k a
taloga. Ta ugotovitev  pa je  
zelo slabo vplivala na odločit
ve disciplinske kom isije in DS 
TOZD, ker niso bile trdne.

Z gotovostjo lahko trdim o, 
da so neurejeni sam oupravni 
ak ti vzrok za spore delavcev 
pred sodiščem združenega de
la. K er pa je  sam ouprav ljan je 
rez u lta t po litičnih  in gospo
darsk ih  gibanj, je  le-te treba 
nenehno dopoln jevati in iz
boljševati.

S lična situac ija  je  bila ob 
pregledu republiškega inšpek
to rja  za varnost pri delu, ki je  
odkril veliko pom anjkljivosti, 
ki pa so se potem  h itro  iz
boljšale, na osebne zadolžitve 
DS TOZD Plem enitiln ica.
In v estic ije  in  vzd rževan je

Za TOZD P lem enitiln ica je 
značilno, da je  bila v p retek 
losti v investicijski dejavnosti 
precej odm aknjena. Letos so 
bile realizirane sledeče inve
sticije:

a) N abava dveh navijalno- 
m erilnih stro jev

b) N abava dveh kosm atil- 
nih stro jev

c) N abava polimerizacijske- 
ga stro ja

d) N ap rava  za ravnanje 
votka

e) A parat za barvanje preje
Nove investicije so usm er

jene v naprave, ki bi odstranile 
om ejitve v proizvodnji belje
nih, barvan ih , tiskanih in pe
stro tk a n ih  tkan in .

V endar smo kljub večjemu 
zasta ran ju  strojnega parka 
imeli m an j zastojev v pro
izvodnji, s prizadevanjem  
VES, ki je  bilo vedno pri
pravljeno izvršiti večja popra
vila na proste in praznične 
dneve in v nočnem  času.

Težave pri uvozu rezervnih 
delov, pa bodo zahtevale večjo 
tehnično oprem ljenost VES, ki 
bo sposobna drage rezervne 
dele sam a izdelati in s tem 
zm anjšati uvoz.

D osežen i fin an čn i 
rezu ltati

Kažejo, da je  TOZD Plem e
nitilnica delo opravil boljše od 
finančnega nač rta  in da je 
moč, ob dobri poslovni politiki 
podjetja , uspešno gospodariti 
tudi v zaostren ih  pogojih go
spodarjenja. Velik delež pri 
tem im a tud i N abavni odde
lek, ki je  uspešno zalagal pro
izvodnjo z reprom aterialom . 
O cenjuje se, da bo celo tn i pri
hodek dosežen 113,0%, do
hodek pa 109,7 % , saj porab
ljena sredstva  raste jo  hitreje 
t.j. 117,0%.

Sredstvo, s katerim  lahko 
uravnavam o naraščajoče m a
terialne stroške, je produk
tivnost, saj znaša le tos pro
izvodnost kv. m na uro  na za
poslenega 106,7 % v prim erjavi 
z letom  1979.

P o g o ji dela
Č eprav je  obrat star, se ven

d a r  pogoji dela iz leta v leto  
počasi izboljšujejo. Novi s tro 
ji, ki počasi nadom eščajo s ta 
re, vnašajo tudi hum anost pri 
delu. Zanimivo je, da delavci, 
ki smo dnevno v obratu  to  
počasi zapažam o, zelo h itro  so 
pa to  zapazili naši upokojenci 
pri zadnjem  obisku.

Ekološke m eritve pogojev 
dela, ki so bile napravljene s 
s tran i dispanzerja za higieno 
dela, so pokazale, da je  edino 
odvečna zelo visoka tem p era
tu ra  in vlaga v nekaterih  od
delkih obrata.

D elo v n i n ačrti za leto 1981
Pogoji gospodarjenja v letu 

1981 bodo veliko ostrejši kot 
letos, zato bo prva naloga 
pravočasne priprave vzorčne 
kolekcije, ki p redstavlja po 
nudbo  DO T ekstilindus d o m a
čem u in tu jem u tržišču. Od te 
zavisi tudi prodaja vnaprej in 
s tem  boljše izkoriščanje s tro 
jev.

Povečati produktivnost dela 
na osnovi boljšega izkorišča
nja delovnega časa.

Z m anjšati proizvodnjo v fi
zičnem obsegu na 23,500.000 
tm , to je  za 1,28 % in s tem v 
zvezi tudi delovno silo na 516 
ali za 1,74 %.

Z m anjšati fizični uvoz po
trebnih reprom aterialov z več
jo preorientacijo  na domače 
tržišče.

Doseči večjo rast dohodka 
in s tem zadovoljiti vse zapo
slene za nadaljno  realno po
večanje osebnih dohodkov.

Novoletne čestitke so za pri
kazane uspehe nam enjene 
vsem zaposlenim v TOZD Ple
m enitilnica in vsem njenim 
upokojencem, ki so z minulim 
delom to tudi omogočili.

Enako želimo vsem delav
cem v TOZD Predilnica. 
TOZD T kalnica, TOZD Pre
hrana in oddih in DS skupne 
službe, kot tud i vsem našim 
kupcem in dobaviteljem  ter 
vsem delovnim ljudem  širom 
naše domovine.

Vodja TOZD:
Bajželj Jo št, dipl. org.

FRA NC V RTA Č N IK  -  
vodja rolo tiskarne: »Letos
smo že na začetku leta sprejeli 
v rsto  nujnih stabilizacijskih 
ukrepov in uresničevanje le- 
teh  se je tud i pokazalo pri 
naših  rezu lta tih  gospodarje
n ja . Vseeno pa lahko trd im , 
da prav  tu  še vedno ob sta ja jo  
največje rezerve, k jer rezu l
ta te  lahko še izboljšam o. 
S am o na področju delovne di
scipline menim, da bi se dalo 
lahko  še m arsikaj izboljšati, 
npr. neupravičeno predčasno 
zapuščanje delovnih m est, 
zadrževanje po garderobah, in 
podobno. P red nami je  ver
je tn o  še težje leto, k o t je  bilo 
le tošnje, zato bi bilo prav , da 
naše želje in prizadevanja 
združim o skupaj ter z večjo 
voljo skrbjo in odgovornostjo

pristopim o k delu, da bomo 
tudi v prihodnjem  le tu  dosegli 
vsaj takšne rezu lta te  kot 
letos.« ________________

IVO K E R N  — sekretar 
OOZK TOZD P lem enitilnica: 
»Člani ZK naj bi v novem letu 
pokazali več ak tivnosti in 
angažiranja na vseh področjih 
gospodarjenja in delovanja sa 
m oupravnih organov. V prvi 
vrsti pa bi se m orali najprej 
redno udeleževati sestankov 
naše osnovne organizacije, saj 
bi se tako tu d i stališča in 
sklepi uspešnejše prenašali v 
prakso. Moja novoletna želja? 
Mislim, da se z m ojo p rid ru 
žujem  tudi osta lim  in sicer, da 
bi bili vsaj tak o  uspešni pri 
naših rezu lta tih  kot smo bili 
letos.«



JOŽE ZAKOJIĆ -  likalec
na finisch kalandru; privatno 
pa se že vrsto let ak tivno  bavi 
z balinanjem  in kegljanjem .

V oddelku, k je r dela. so 
zastarele varnostne naprave, 
pri kondenzirnem  stro ju  pa ni 
urejena klima in za to  stalno 
uhajajo  plini, škodljivi za 
zdravje. Želi si, da bi bilo v 
prihodnjem  letu bolj urejeno 
p lan iran je in da bi bili enako
m erneje založeni z delom — 
— sedaj pa je  včasih pre
malo dela, včasih pa preveč. 
In novoletna želja — pred
vsem da bi bil zdrav in da 
bi bilo poslovno leto  vsaj tako 
uspešno kot letošnje.

DŽURIĆ M ILO R A D  -  I. 
pomočnik tiskarja  v pleme- 
nitilnici I: »P riznati moram, 
da za tako  delo, ki ga oprav
ljam , nim am o slabih osebnih 
dohodkov. Želim si, da bi bilo v 
novem le tu  vsaj tako, kot je 
bilo letos, pa bom  kar zado
voljen.«

D A RIN K A  A N DR EJAŠIČ
— ajustrirka : »V novem le tu  si 
želim, da bi tako uspešno 
poslovali kot smo letos, da bi 
bilo čim m anj neregularnega 
blaga, s čem er bi si zagotovili 
boljši finančni rezu ltat, oseb
no pa si želim predvsem dob
rega zdravja!«

TOZD Prehrana 
in oddih

Ko pred koncem  le ta  dela
mo zaključke za preteklo  leto, 
je  prav, da pregledam o tudi 
letošnje koriščenje kapacite t v 
naših počitniških dom ovih.

Počitniški dom  v Novigradu 
je bil odprt od 20. 6. do 15. 9., 
to  je  88 dni. G lavna sezona je 
bila od 1. 7. do 31. 8. 1980. Vseh 
gostov je  bilo v naših  hišicah 
1.547, od tega 514 članov ko
lektiva, 118 o trok  članov 
kolektiva ter 915 svojcev in 
ostalih  gostov (zaposleni svoj
ci v drugih DO, ki p lačajo  kot 
ostali gostje). Povprečna doba 
le tovanja, iz računana iz noč
nin zaša za člane 8 dni, za 
ostale goste pa 9 dni.

V počitniškem  dom u v Bohi
n ju  je letos le tovalo  63 gostov, 
od tega 16 članov kolektiva, 10 
otrok članov ko lek tiva ter 37 
ostalih  gostov. Povprečna do

ba le tovan ja  je  bila 6 dni. Dom 
je tre n u tn o  zaprt, zanj pri
pravljajo  načrte  za tem eljito  
sanacijo in preureditev, upa
mo, da nam  bo v prihodnjem  
planskem  obdobju uspelo n a 
praviti dom  resnično prijeten, 
da bi ga vsak član z veseljem 
obiskoval, za k ar pa bo po treb
no vsekakor precej sredstev in 
dela.

K oča na K rvavcu je odprta 
preko celega leta, tud i zase
dena je  ob sobotah  in nedeljah 
skozi vse leto, v poletnem  in 
zimskem času pa tudi preko 
celega tedna. O dkar je  koča 
dobila elektriko , je b ivanje pri
jetnejše, m ožnost kuhan ja  je  
boljša. V prihodnjem  obdobju 
bomo tu d i za K rvavec posku
šali razširiti kapacitete, saj za
radi bližine žičnice vse bolj 
pridobiva na priljubljenosti. V

le tu  1980 je v koči letovalo 173 
gostov, od tega 52 članov ko
lektiva, 43 otrok članov kolek
tiva te r  78 ostalih gostov.

K o t sem že v prejšnji š te 
vilki Tekstilca omenila, naša 
TOZD v letu 1981 nam erava 
usm eriti sredstva v zam enja
vo, do tra jan ih  osnovnih sred
stev  v kuhinji, jedilnici in p ra l
nici, prav  tako pa bo potrebno 
oprav iti večja vzdrževalna de
la na hišicah, ureditev odtoka 
za m eteorne vode, kanalizaci
jo . N u jno  potrebna je zam e
n java k ritine  nad jedilnico. V 
n a č rtu  imamo tud i nam estitev 
električnih  bojlerjev v vse tis te  
hišice, ki jih  še nimajo. Z deli 
bom o morali pričeti čim prej, 
upam o, da bomo tudi to k ra t z 
združenim i močmi izvršili vse 
zastav ljene cilje.

D ela nam  pa še tudi potem  
ne bo zm anjkalo — v samskem

dom u bo še potrebno povečati 
pralnico za stanovalce, leseni 
deli nas kličejo k vzdrževa
n ju  . . .

Upam, da bo naša TOZD 
tudi v prihodnje zadovoljila 
vaše potrebe pri k u han ju  m ali
ce, zdaj im am o vsi u rejene po
goje — mi za delo, gostje pa za 
solidno prehranjevanje, za kar 
se bomo vsekakor trudili. P rav  
tako pa želimo tudi na področ
ju  počitniške dejavnosti nuditi 
kvalitetne usluge, da bom o vsi 
radi obiskovali naše domove, 
saj so vsi trije  razporejeni na 
turistično zelo zanimive točke, 
kar nam je vsem lahko v po
nos.

Ob koncu želim vsem p rije t
no praznovanje te r  srečno in 
uspešno 1981!

Vodja TOZD 
M ohar M arinka

TONČKA K E R N  -  glavna 
kuharica v o b ra tu  I: »K akor 
na vseh področjih, tako se tudi 
pri nas pozna stabilizacijsko 
leto, težave imamo predvsem z 
nabavo določenih prehram be
nih artikoov (mesa, testenin , 
fižola), T rudim o se po n a j
boljših močeh, da bi naši gosti 
čim m anj občutili to, vendar je 
vedno tako, da določenega š te 
vila ljudi ne bomo nikoli zado
voljili. Pogoje dela imamo zdaj 
v redu in odkar je nova 
kuh in ja  in preurejena jed iln i
ca, san ita rna  inšpekcija pri 
rednih pregledih ni imela 
nikoli pripomb bodisi na kalo
rično vrednost naših malic, 
kakor tudi v higienskem pogle
du. Izkoriščam  to priložnost, 
da bi opozorila tud i na 
določene težave, s katerim i se 
srečujem o pri svojem delu: 
Č as malice po obratih  je 
odrejen po določenem razpo
redu in vse bi bilo lepo in prav, 
če bi se ga delavci tudi držali 
— tako  pa je v obeh jediln icah 
ob začetku malice naj večji 
naval, in zato tudi zm anjka 
prostora, kar pa seveda ni naša 
krivda. 380 ljudi dnevno je 
zaradi zdravju škodljivega 
dela dnevno upravičenih da 
brezplačno prejm ejo pol litra  
m leka. Vsak upravičenec dobi 
v obratu  ob začetku meseca 
posebno kartico. Zaradi nepo

štenosti nekaterih  delavcev, ki 
goljufajo s karticam i, se več
k ra t dogodi, da zm anjka m le
ka. V jedilnici tkaln ice smo 
ugotovili, da nam m anjka tudi 
večje število skodelic (rostfrei) 
in upam o, da nam  jih  bodo 
delavci pošteno vrnili, saj 
bomo imeli drugače velik pri
m anjkljaj pri inventuri. Isto  
velja tud i za skodelice za čaj. 
saj nam jih  je sam o v enem 
mesecu zm anjkalo 35 ( v ilu
stracijo povem, da s tane  ena 
taka skodelica 120 dinarjev).
T udi z em balažo od pijač 
(steklenice od sokov, radenske 
in deità) im am o podobne 
težave — em balaža se je  zelo 
podražila, pri nas pa se valja 
povsod po obratih . T o  nam 
znatno obrem enjuje stroške, v 
končni fazi pa ga bodo morali 
delavci pokriti sami. T akih  
težav smo v našem  delovnem 
okolju sicer vajeni, vendar je 
skrajni čas, da tud i na tem 
področju napravim o red in 
disciplino, od gostov pa p riča
kujem o tudi nekoliko boljši 
odnos do osebja v kuhinji.

Tudi v novem le tu  se bomo 
trudili, da bo naše delo kar 
najboljše da bi čim prej zado
voljili željam  naših delavcev 
po dobri in kvalite tn i prehran i 
— to pa je  tud i m oja novo
letna želja kolektivu.«



Vi vprašujete, 
mi odgovarjamo

V današnji številki o tvarjam o novo rubriko  v našem glasilu, 
ki že z naslovom pove, čemu je  nam enjena. S tarejši sodelavci se 
bodo verjetno spom nili, da smo tako rubriko  pred leti že imeli v 
našem časopisu. Seveda pa je obstoj oz. objava takih prispevkov 
odvisna od vas — bralcev. Na tem  prostoru  naj bi našla mesto 
vprašanja, zanim iva za člane delovnega kolektiva, na katere bi 
želeli odgovore, oz. pojasnila. V tej rubrik i bi lahko objavljali 
n.pr. tudi odgovore na razna delegatska vprašanja, ki se pojav
ljajo na sejah delavskih svetov ali pa na zborih delavcev. Prepri
čani smo, da vam  bo predlog všeč in da boste sodelovali, mi iz 
uredništva pa se bomo potrudili, da boste dobili odgovore ali po
jasn ila  na vaša vprašanja.

Na zadnji seji odbora za in- 
fom iranje sta  bili za uvod v 
našo rubriko postavljeni n a
slednji vprašanji, na kateri 
objavljam o že tud i odgovor 
strokovnih služb, na katere se 
nanaša:

1. Na redni seji delavskega 
sveta TOZD T kaln ica  dne 
27. 10. 1980 je  bilo postavljeno 
delegatsko vp rašan je  tovariša 
M ilana Š oštariča, predsednika 
sam oupravne delavske kon tro 
le TOZD T kaln ica , v naslednji 
vsebini:

»Pred v ra ti je  zaključek 
leta, razvid del in nalog pa v 
naši delovni organizaciji še 
vedno ni zaključen, čeprav je  
bil s stran i DO že postavljen 
zadnji rok konec meseca m ar
ca 1980?« (Pojasn ilo  je p rip ra
vila pravna služba):

N am en pričujočega odgovo
ra je  v k ra tk i obliki podati 
nekaj besed o razvidu del in 
nalog — ak tu , za katerega je  
na sejah naših  sam oupravnih 
organov in v razgovorih po
sameznikov tolikšno zanim a
nje. N aše delavce močno zani
ma odgovor na vprašanje, kdaj 
bo a k t izdelan in sprejet. Brez 
dvom a ne sm em o in ne 
m orem o zan ika ti, da smo z iz
delavo le-tega že krepko v 
zam udi. P ustim o  to  ob stran i, 
k a jti ob tem  ni pomembno 
vprašanje pravočasnega spre
jem a, važno je le, kakšen bo. 
Za kvaliteto , to re j, gre. Gotovo 
je, da naglica ni nikoli dopu
ščala kvalite tnega in po
globljenega dela. Zavedati se 
nam reč m oram o, da je pri 
stvareh , ki zadevajo  naše p ra 
vice, interese in ne nazadnje 
tud i obveznosti, še kako po
treben  n a tan čen  in previden 
pristop. N avsezadnje gre za 
ak t, od katerega vsi veliko in 
mnogokaj pričakujem o.

K o t že rečeno, razvid del in 
nalog je skoraj pripravljen. 
P ra v  je, da delavce v grobem 
seznanim o 'z vsebino in po 
tekom  tega dela, zatorej po 
dajam o v nasledn jih  besedah 
njegov smisel, pom en in vse
bino. P o tem takem  se bomo 
verjetno tu d i zavedali in lažje 
razum eli, da je  delo obsežno in 
poglobljeno te r  da zahteva 
m očno angažiranost vseh d e
lavcev, ne sam o posam eznikov 
ali tistih  iz strokovnih  služb, 
ki so v prip ravo  tega ak ta  
vključeni.

Zahtevo po razvidu del in 
nalog ko t sam oupravnem  
splošnem ak tu  postavlja Za
kon o delovnih razm erjih. Z 
njo predpisuje in opisuje tudi 
vsebino, vlogo in pomen raz
vida. N e gre samo za zado
stitev zakonski zahtevi, gre za 
oblikovanje ak ta , ki naj bi bil 
resnično praktičnega pomena 
tako iz organizacijskega smisla 
kakor tu d i za oblikovanje dru
gih pravic in obveznosti iz 
področja delovnih razm erij, 
predvsem pa — če ne najpo
m em bnejše, za oblikovanje in 
dopolnitev našega nagraje- 
valnega sistem a. Zato razvid 
del in nalog predstavlja več 
kot sistem izacijo delovnih 
mest.

Če sm o zapisali, da gre med 
drugim za organizacijski akt, 
pomeni, da želimo s tem 
aktom  razčleniti delovne pro
cese na dela in naloge v enote, 
v okviru katerih  poteka us
m erjanje in izvajanje delovne
ga procesa. T a členitev vse
buje poleg obveznih predpi
sanih sestavin  razvida, kot so: 
opis vsebine del in nalog, za
h tevano strokovno izobrazbo 
oz. z delom  pridobljeno de
lovno zm ožnost, m orebitne 
psihofizične in druge sposob
nosti te r  lastnosti, delovne po
goje, v rsto  odgovornosti, še 
druge sestavine, ki so značilne 
in pom em bne za izvajanje del 
in nalog. Gre za seznam  po
datkov, ki naj služijo čim 
boljši identifikaciji posam ez
nega dela in naloge, ki ga dela
vec oprav lja . V to  identifi
kacijo so poleg naziva del in 
nalog vključeni še šifra, po
datek  o organizacijski pripad
nosti, delovnem  času in drugih 
značilnostih  za izvajanje del 
in nalog.

Opisi vsebine dela vsebujejo 
in n aš tev a jo  vrsto aktivnosti, 
ki sestav lja jo  posam ezno delo 
in nalogo, njihovo pogostnost, 
podatke o načinu dela te r de
lovnih sredstvih in opremi, 
poleg vsega tistega, k a r  je še 
značilno za oprav ljan je neke
ga dela.

Za vsako delo in nalogo je  
treba v razvidu predpisati, 
kakšna strokovna izobrazba je  
za op rav ljan je  dela potrebna 
ali p redvideti tis to  delovno 
zm ožnost, ki si jo  delavec za 
uspešno delo lahko pridobi z 
delom ali ob delu. P ri presoji

zah tevane delovne zm ožnosti 
m ora b iti predviden tud i po
stopek in način ugotav ljan ja 
le-teh.

P ri navajan ju  zahtev  pc 
psihofizičnih in drugih sposob
nostih  te r lastnostih  delavca, 
ki jih  za opravljanje dela m ora 
im eti, gre predvsem za p o d a t
ke o vrsti naporov, ki so za 
delo karakteristični (fizični 
napor, napor čutil: oči, sluha, 
um ski napor, ipd.).

P odatk i o delovnih razm e
rah  in pogojih so pom em bni 
zato , da je  lažje p resojati raz
mere, ki omogočajo ali bolje 
rečeno onemogočajo norm alen  
potek delovnega procesa, 
povzročajo večjo u tru jen o st, 
škodljivo vplivajo na zdravje 
delavcev, ipd.

T ud i navedba o vrsti od
govornosti v razvidu je  po
m em bna, saj je  povezana z 
ugotavljanjem  večje ali m a n j
še zahtevnosti del in nalog. P ri 
tem  se med drugim n av a ja  od
govornost za delo, za druge, za 
m aterial, delovna sredstva, za 
uspešnost poslovanja, za vo
denje itd.

Zgoraj naštete  sestavine 
razvida so bistvene, pri čem er 
je  mogoče vključiti še katero . 
D elavci oz. mi vsi m oram o 
nam reč pri oblikovanju razvi
da del in nalog ko t sam o
upravnega splošnega ak ta  iz
h a ja ti  iz svoje organizacijske 
oblike, pri tem  pa upoštevati 
tekoče in perspektivne po trebe 
za razvoj tem eljne organ iza
cije oz. delovne skupnosti, 
tako  v smislu čimbolj popolne 
izrabe delovnega časa, te h 
ničnih in tehnoloških dosež
kov, organizacijskih zm oglji
vosti in racionalnosti delov
nega procesa. To pom eni, da 
m ora b iti a k t izdelan tako 
široko in prožno, da ga bo m o
goče sistem atično dopo ln je
vati in sprem injati, odvisno od 
potreb , ki bodo to narekovale. 
Po vsem tem  je  lahko zak lju 
čiti, zakaj je razvid del in n a 
log pom em ben organizacijski 
ak t, tako kot smo zapisali na 
začetku. K aj lahko je  razb ra ti, 
da zbrani podatki daje jo  celo
v it vpogled v u rejenost de
lovnih procesov in njihovo 
organizacijsko struk tu ro .

V endar pom em bnost razvi
da, kot smo rekli, n i sam o v 
tem . N a podlagi tako  izdela

nega ak ta  bo odpadlo, do zdaj 
še m arsikdaj tako  pogosto, 
a rb itra rn o  odločanje in te h ta 
nje odločitev v zvezi s spreje
mom in zaposlovanjem  novih 
delavcev, razporejanjem  že za
poslenih, m ožnost odklanjanja 
dela iz delokroga del in nalog 
delavca te r še česa. Z razvidom 
bo lažje ugo tav lja ti in kvali
ficirati kršitve disciplinske in 
odškodninske odgovornosti, 
obveznosti delavcev do dela in 
iz dela bodo konkretizirane, 
prav tako  pa bo  mnogo lažje 
odločati tudi v prim erih  zašči-

FRANC P L E S T E N JA K  -
v ra ta r v ob ra tu  II: »Naše delo 
je  dokaj izpostavljeno, saj 
im am o nenehno opravka z 
ljudm i. Veliko u r  m oram o tud i 
nadom eščati d rug  drugega, kar 
iz leta v le to  tudi postane 
določen napor. P ri svojem delu 
opažam , da je še vedno preveč 
izhodov med delovnim  časom, 
posebno tis tih  iz pisarn te r  
vzdrževalcev, m anj pa iz nepo
sredne proizvodnje. Zam ud na 
delo je  m anj, po vsej verje t
nosti zaradi tega, ker se za 
take prekrške odm erja pav
šalna odškodnina. Menim, da 
bi morali v prihodnjem  letu  
vsekakor povečati delovno za
vest, kajti tu k a j so naše no
tran je  rezerve in m ožnosti za 
doseganje še bo ljših  uspehov.«



te in varstva delavčevih p ra
vic. T ako, vidimo, im a razvid 
del in nalog tud i pomembno 
vlogo pri oblikovanju in odlo
čanju o delavčevih pravicah in 
obveznostih.

Cisto na koncu, vendar pa 
to  ne pomeni, d a  je  pom em b
nost toliko m anjša, spregovo
rimo še nekaj besed o vlogi 
razvida ko t ak ta , ki bo služil 
za presojo zah tevnosti dela in 
na podlagi te  presoje za 
določanje delitvenih razm erij 
in nagrajevalnega sistema. 
U gotavljanje zah tevnosti dela 
ni preprosta oz. enostavna od
ločitev. Za to  je  potrebno 
veliko aktivnosti, predvsem pa 
objektivnih meril. Oblikovanje 
razvida, ki naj služi k o t podla
ga tej presoji, te rja  po tem ta
kem veliko poglobljenega dela, 
zatorej bomo, upam , lahko ra
zumeli, da je n as ta jan je  raz
vidov daljši proces. P rav  
zaradi tega želimo, da pri tem 
kar najbolj in tenzivno sode
lu je te  in se vk ljuču je te  tud i vi 
sami, pri javni obravnavi, saj 
navsezadnje u stv a rjam o  akt, 
ki ni in ne sme b iti samemu 
sebi nam en, am pak  naj bo 
odraz naših potreb , razm er in 
interesov.

Sprejem ali ga bom o na de
lavskih svetih in upajm o le, 
da prav kmalu.

2. V letošnjem  le tu  je bilo 
na zborih delovnih ljudi, 
delavskih svetih  in sestankih 
0 0  sindikata, večkrat govora 
o nekvalitetn ih  delovnih oble

kah v zadnjih  treh letih. 
Delavci so postavljali vpraša
n ja  in izražali želje, da bi naj 
bile delovne obleke spet iz 
kepra in predvsem — ustrez
nega kroja. Ali je  odbor za var
stvo pri delu kaj ukrenil po 
tem  vprašan ju? (Odgovor je 
pripravila služba varstva pri 
delu)

P riznati m oram o, da v letoš
njem letu nismo imeli sreče pri 
izbiri tkan ine, n iti pri izbiri 
izdelovalca delovnih oblek — 
halj. K onfekcijsko podjetje, 
katerem u smo zaupali izdela
vo delovnih oblek, je delo 
opravilo dokaj nekvalitetno. 
N a naše intervencije so se 
izgovarjali, da je vzrok nekva
litetn im  izdelkom slaba kvali
te ta  tkan ine, katero pa smo 
izdelali dom a. Da do podobnih 
nevšečnosti v bodoče ne bi pri
hajalo, je  odbor za varstvo pri 
delu na drugi seji sprejel sklep, 
da se m ora v prihodnjem  letu 
nabaviti kvalite tnejše delovne 
obleke, tako  v pogledu tkan i
ne, kakor tud i krojev.

Tako smo pred časom naba
vili nekaj v rst delovnih oblek 
različnih proizvajalcev in jih 
dali v uporabo  delavcem v raz
ličnih oddelkih. Naš nam en je 
bil, da bi se na ta  način že 
vnaprej prepričali o kvaliteti 
krojev in tkanine, da bi kar 
najbolj zadovoljili želje delav
cev.

P riznati je treba, da izbira 
delovnih oblek ni enostavna, 
saj im am o v sklopu delovne 
organizacije oddelke, v katerih  
se odvijajo različni tehnološki 
postopki, različna je  klima, 
skratka vse, čem ur je delavec 
med delom izpostavljen. Tako 
eni želijo delovno obleko iz 
čim tan jše  tkanine, drugi pa iz 
močne, kom paktne tkanine, po 
m ožnosti s še obšitimi komolci 
in koleni, te r  podobno. Drugi 
še zah tevajo , naj bi imela 
vsaka TOZD tud i svojo barvo 
— od rum ene, zelene, modre, 
itd.

Želje in zahteve so torej 
različne, vendar se moramo 
zavedati, da je  delovna obleka 
predvem zato, da služi svo
jem u nam enu — t.j. da prven
stveno varu je  delavca pred 
m orebitnim i poškodbami, va
ruje njegovo zdravje, pre
prečuje um azanost in podob
no.

Upokojeni v TOZD Tkalnica

28. novem bra so se zbrali v obratu II letošnji upokojeni 
delavci TOZD Tkalnica. Zbranim  je  spregovoril predsednik 0 0  
sind ikata tovariš Miha Sušnik, ki je  med drugim  dejal:

»Dolgo je že tega, odkar ste prestopili prag naše delovne 
organizacije. Živeli in delali ste v težkih pogojih, te r služili kruh 
zase ina za vaše družine. S tro ji, na katerih  ste delali, so bili 
ta k ra t zastareli, kljub tem u pa ste veliko ustvarili in pripravili 
podlago tem u, kar imamo danes mi. Naša delovna organizacija je 
m odernizirana, imamo sodobne stro je  in naprave, delavec pa dela 
v mnogo boljših pogojih.

Veliko smo se naučili od vas, za kar smo vam danes iz srca 
hvaležni. Želja nas vseh je, da ostanete zdravi in da še dolgo 
uživate zasluženi pokoj.«

Vsem upokojenim je  n a to  tov. Sušnik izročil lepa spom inska 
darila. Poslovitvene slovesnosti so se udeležili predstavniki obeh 
delovnih enot in vodja TOZD Tkalnica.

V letošnjem  letu so se upokojili naslednji:

DE TK ALN ICA  I
P ipan M arija 
G ašperlin M arija 
Ja n c  M arija 
Jak lič  Francka 
Ajdovec Štefan 
T rd ina Ljudm ila 
Trobec Regina 
Avsenek Ana 
Benedičič M arjana 
Globočnik Pavla 
Jurgele Ivana 
Resnik Emilija 
W eiseisen Terezija

DE TKALNICA II
Pogačnik Terezija
L av tar Uršula
A rhar Ana
H adalin Ana
Košnjek Rozalija
Mabič Š tefanija
Kodrič Frančiška
P in ta r M arija
Rozman M arija
Pernuš Ljudm ila
Polak Ljudm ila
Hočevar A ntonija
Belehar M arija d  g

Dopisujte



Rezultati ANKETE
O KULTURNEM  
ŽIVLJENJU  
IN ŽELJAH  
N A ŠIH  DELAVCEV

A nketa, ki smo jo  izvedli 
med delavci T ekstilindusa, je  
imela osnovni nam en, da bi 
zvedeli, kaj naši delavci že 
počnejo, kaj znajo in če imajo 
v sebi ho ten ja po ku ltu rnem  
življenju. Tako smo na osnovi 
delavčevih želja in idej v anke
ti, dobili m arsikatero  misel za 
razvoj našega, tako  rekoč 
začetnega dela in vzpodbudo 
za bogatenje p rip rav ljan ja  
program a za naslednje leto in 
pa srednjeročno obdobje.

N a vprašanja an k e te  je od
govorilo 74 % vseh prisotn ih  
dnevno na delu, k a r  pa pred
stav lja  večjo večino. Med 
anketiran im i je bilo 61 % žensk 
in 39 % moških, povprečne s ta 
rosti 35 let.

Večina anketiran ih  je kon
čala 4 —7 razredov, ali pa im a
jo  dokončano osem letko, po
klicno šolo, opravljene izpite 
za KV in VK, k a r  p redstavlja 
80 % zaposlenih in opravljajo  
nekvalificirana, polkvalificira- 
na in kvalificirana dela. Skoraj 
dve tre tjin e  delavcev pa dela v 
dveh izm enah.

V preteklem  m esecu so pre
jeli povprečno 6.507.— din 
osebnega dohodka, od tega so 
v povprečju nam enili za naku
pe časopisov, revij, knjig in 
ostalo  k u ltu rno  dejavnost v 
povprečju 250,— din. Povpreč
na oddaljenost delavca od 
delovne organizacije je  1 — 3 
kilom etre.

Delavci se največ pogovar
ja jo  s sodelavci o film u, o b ra 
n ju  knjig, glasbi in o ljub i
teljskih dejavnostih . Med tem 
ko je odčitati iz odgovorov, so 
jim  ostale zvrsti: . likovna 
um etnost, gledališče, ples in 
naprim er folklora bolj tu je .

Večina delavcev je  prebralo 
v preteklem  le tu  v povprečju 
vsaj 2 knjigi, presenetljiv  pa je  
zaključek, da je  med nam i k ar 
28 % takih delavcev, ki že so
delujejo v razn ih  ku ltu rn ih  de
javnostih , od teh  jih  20 % so
deluje v pevskih zborih 15 % 
pa tistih  delavcev, ki igrajo in 
strum ente. N ajveč pa se 
ukvarjajo  z raznim i ljub ite lj
skimi dejavnostm i, kot npr. 
pletenje, vezenje, ročno tk a 
nje, film anje, fo tografiranje in 
podobno.

Zdaj pa si oglejmo stališča 
oziroma osnovna m nenja n a 
ših delavcev:

— Večina delavcev (90%) 
meni, da bi delovna organiza
cija m orala poskrbeti poleg 
proizvodnje in dela tudi za 
ku ltu rno  živ ljen je delavca.

— še  bolj zanim ivo je, da je 
skoraj sto o d sto tn a  večina m e
nila, da je  zan je zelo po
membno, da im ajo urejeno 
delovno okolje, urejeno de
lovno obleko, urejene odnose 
med delavci, k a r  vpliva na n ji
hovo uspešnost pri op rav lja
n ju  dela in nalog.

— Da bi delovna organiza
cija delavcem  nudila  m ožnosti 
za lastno k u ltu rn o  udejstvo
vanje v sam i delovni o rgani
zaciji, je 55 % delavcev m ne
n ja , da je  to  zelo potrebno, 
35 % delavcev se s tem  strin ja  
deloma in le 10% je tistih , ki 
teh  potreb sploh ne čutijo.

Ob zaključku bi lahko pove
dali le eno, da je izražena vi
soka stopn ja soglasja naših d e
lavcev, da bom o tudi na tem  
področju m orali nekaj posto
riti, zgraditi osnove na delav 
čevih željah , da bo ku ltu rno  
življenje naših  delavcev v de
lovni organizaciji resnično za
živelo pa če tudi v m ejah 
skrom nosti. P reds. komisije 

za org. pri KOOS 
Pavla Peranovič

Najpogostejši vzroki
nezgod

Pri ugo tav ljan ju  vzrokov ter 
raziskav nezgod pri delu se še 
vedno kažejo drobne pom anj
kljivosti, ki pa v določenih 
okoliščinah neredko pripeljejo 
do nezgod pri delu. Iz prim era 
do prim era se ugo tav lja , da se 
vse prem alo u p o rab lja jo  oz. 
upoštevajo  izkušn je iz že 
raziskanih  nezgod v preventiv
ne nam ene. K m alu  se kaj rado 
pozabi n a  posledice nezgode, ki 
se je  pripetila, nam esto  da bi 
nam  prim eri nezgod služili za 
akcijo preprečevanja podobnih 
novih nezgod.

N ajbolj pogosto se nezgode 
pri delu dogajajo zaradi ne
upoštevanja zah tev  varstva 
pri delu s s tra n i delavcev 
sam ih, zaradi neprim ernega 
načina dela, neresnosti ali 
podcenjevanja svojih  sposob
nosti, nezadostnega znan ja  ter 
neuporabe osebnih zaščitnih 
sredstev.

pri delu
Poseben problem  še vedno 

predstav lja jo  neurejenosti v 
no tran jem  transpo rtu . V de
lovnih p rosto rih , pri delu s 
transpo rtn im i sredstvi, ipd. 
nem alokrat obsta ja jo  nevar
nosti zarad i založenosti tra n s 
portn ih  po ti, ki pa so poleg 
tega v večini prim erov še po
m anjkljivo označene. Niso 
redki prim eri, da so tran sp o rt
ne poti tu d i v zelo slabem 
stan ju  (neravna , ja m as ta  ali 
mokra tla ). Pogosto je  p riso t
na tudi nedisciplina delavcev, 
ki ravnajo  s transportn im i 
sredstvi: viličarji, avtokaram i 
in tran sp o rtn im i vozički.

Vse prepogosti pa so tudi 
primeri nezgod zaradi neupo
rabe osebnih  zaščitnih sred. 
štev. N aj v dokaz navedem o 
samo dva ta k a  prim era:

— P ri delu  v predilnici je 
delavko zgrabilo vreteno su- 
kalnega s tro ja  za lase, ki so ji

segale do sredine hrb ta. Lase 
je v re teno  delno izpulilo, delno 
pa potrgalo. Posledica nezgode 
bi bila lahko še veliko hujša.

Tako gre hitro, je pa 
nevarno.

D elavka ni uporab ljala
osebnega zaščitnega sredstva 
»pokrivala za glavo« ozirom a 
bi m orala im eti lase spete, o 
čem er je  bila večkrat tud i

opozorjena s stran i predpo
stavljenih.

— Pri p re takan ju  ozirom a 
nalivanju  žveplene kisline v 
oddelku VES II delavec ni 
uporabljal osebnih zaščitnih 
sredstev »zaščitna očala«, če
prav so bila sh ran jena le nekaj 
korakov od m esta dogajanja. 
K islina je delavcu brizgnila v 
oko in je  trpel težjo poškodbo 
na očesu.

Iz navedenih prim erov, ki 
seveda n ista  osam ljena, lahko 
zaključim o, da se pri delu 
večkrat vedemo dokaj neodgo
vorno, kar ima za posledico 
velike socialne in ekonom ske 
izgube.

V bodoče bo treb a  posvetiti 
vso pozornost poučevanju  in 
osveščanju delavcev na delov
nem m estu s stran i pooblašče
nih delavcev iz varstva  pri 
delu, posebno pa s s tran i nepo
srednih. vodij, ki vodijo in nad
zorujejo oprav ljan je del in n a 
log.

T. M.

V obratu II -  težave 
z vzdrževanjem ?

V začetku meseca decem bra 
je  bil v obratu  II sklican se s ta 
nek predstavnikov vzdrževal
cev in tem eljnih organizacij 
zarad i problem atike vzdrževa
n ja  oz. zaradi sta ln ih  pripom b 
na kvalite to  dela vzdrževalne 
službe.

V obratu  plem enitilnica II 
im ajo  n.pr. težave zaradi 
neurejenega dežurstva e lek tri
čarjev . Popoldanski elek tričar 
ne zna odpraviti n iti m anjših  
napak , za nočno izmeno pa 
dežurstvo  sploh ni urejeno. 
T ako  večkrat pride do okvar in 
tud i do daljših zastojev v p ro 
izvodnji. K ritične pripombe pa 
so bili izrečene tudi na delo

stro jn ih  kjučavničarjev, nam 
reč da po opravljenem  delu 
puščajo orodje in m ateria l, ki 
so ga uporabljali pri svojem 
delu, tako da m orajo  delavci 
pospravljati za njim i, če hoče
jo imeti red.

Približno enake kritične pri
pombe na delo vzdrževalne 
službe v obratu  II  so bile izre
čene tudi s stran i D E tkalnica 
II. V zadnjem  času m enda ni 
bilo m ojsterskega sestanka, na 
katerem  ne bi bila izrečena 
kritika na delo vzdrževalcev, 
oz. konkretno — da se delovni 
nalogi ne realizirajo pravočas
no. D elavce m oti tud i to, da 
VES prevzema ad ap tac ijo  de-

N0 BREZ BESED , BREZ KOMENTARJA PA NE

No, kaj bi že zopet rad,mojsterček ?

Ja , treba bo malo postružiti,

Vzdrževalec: Pusti tukaj in se vrni čez pol ure !
Mojsterček : Tako, tako ... mašina ne sme stat .
Vzdrževalec: Aaaa... za fabriko ... ?Potem pojdi, odnesi kos in prinesi delovni nalog, 

lepo počakaj , da boš na vrsti,pa bo.
PePa



O naši smučarski sekciji

Takole so nafti smučarji pripravljali poleti palice

U deleženci letošnjega tekm ovanja T ekstilindusa v v e le 
slalom u na K rvavcu

lavske restavracije, popravila 
v počitniških domovih in po
dobno, na račun tega pa se ne 
izvedejo n iti najbo lj nu jna  
dela tekočega vzdrževanja 
obratujočega strojnega parka 
v obratih. In  končno — delavci 
v proizvodnji se tak o  lahko 
upravičeno vprašujejo, zakaj 
nihče iz VES ne kon tro lira  
kvalitete opravljenega dela 
vzdrževalcev, še m anj pa, da bi 
se jim  nekvalitetno  delo po
znalo tudi pri višini osebnih 
dohodkov.

Na sestanku je bilo opozor
jeno tudi n a  problem strehe v 
plem enitilnici II, ki zam aka že 
več let. Ob deževnem vrem enu 
kaplja voda na blago, katerega 
se zaradi pom anjkanja p ro sto 
ra ne da um akniti in tak o  se je 
že trik ra t zgodilo, da je  blago 
splesnilo in postalo neuporab
no. Tudi streha v D E  tkalnica 
II zamaka in so zaradi tega v 
tkalnicah tla  spolzka in živ
ljenjsko nevarna za delavce.

In kaj so odgovorili pred
stavniki VES na k ritične pri
pombe iz obratov?

V mesecu maju je  bila izde
lana analiza oz. pregled neiz- 
vršenih delovnih nalogov. Pri 
tem je bilo ugotovljeno, da je 
vzdrževalna služba večino n a 
logov realizirala in da je  tudi 
sedanje stan je približno en a
ko. Upravičenost kritike delno 
priznavajo, vendar so dodali, 
da je  bila vzdrževalna služba 
do sedaj občutno okrn jena za
radi nezasedenosti delovnih 
mest. T renu tno  se je v tem  po
gledu s tan je  izboljšalo, vendar 
pa je  treba  upoštevati, da so 
novi delavci še neizkušeni. P o
pravilo strehe v o b ra tu  II je 
bilo dogovorjeno s podjetjem  
Slovenija ceste, vendar le-to še 
ni začelo z deli.

V tem članku ni naš nam en, 
da bi ugotavljali ali je kritika 
upravičena ali neupravičena. 
Na sestanku je bilo nesporno 
ugotovljeno, da se m ora v 
obratu  II vzdrževanje izbolj
šati. Tako kot v o b ra tu  I, bodo 
odslej tudi v obratu  II organi
zirali dvakra t m esečno sestan 
ke s predstavniki V ES in s tro j
nimi inšpektorji tkaln ice in 
plemenitilnice, na katerem  se 
bodo dogovarjali o potrebah, 
načinu in kvaliteti vzdrževa
nja.

Za vse nerealizirane naro 
čilnice naj se tako j določijo 
roki realizacije te r  sestavi plan 
dežurstev za e lek tričarje  — 
tudi v nočni izm eni. Dogovo
rili so se tudi, na j se za san a
cijo s treh  izdela program , v 
katerem  bo določen tud i izva
jalec del, spomladi pa se bo 
takoj pričelo z deli.

R .G .

Pri kom isiji za šport in 
rekreacijo delu je tudi sm učar
ska sekcija, v kateri so zasto
pane športne  panoge: alpsko 
sm učanje (veleslalom), sm u
čarski teki in sankanje.

D ejavnost sekcije ni sam o v 
zimskem času, temveč se kaže 
skozi celo leto . Že spomladi 
smo pripravili palice za posta-

U vodoma bi radi navedli 
ugotovitev, da rekreacija v 
naši delovni organizaciji še 
vedno nim a prave vloge. Zave
d a ti se m oram o nam reč, da 
visoko razv ite  države posveča
jo  razvoju rekreacije po ko
lektivih vedno večjo pozor
nost. N jihovo prizadevanje te 
melji predvsem  na tem , da bi z 
organizirano rekreacijo dosegli 
cilj visoke produktivne spo
sobnosti človeka in zavrli vsa
koletni p o rast škodljivih po
javov v družbi, ki se m nožijo s 
povečano količino m aterialn ih  
dobrin in prostega časa.

Lahko rečem o, da ima rekre
acija v našem  družbenem  si
stem u še širši pomen. N am  ne 
gre sam o zato , da povečamo 
produk tivnost in da zdravimo 
posameznike, am pak nam  gre 
tudi zato , da bi bil človek pri 
delu in v okviru svojega pro
stega časa srečen, da bi bil z

vitev sm učarskih prog ( 160 ko 
m adov). Čez poletje so se do
dobra posušile, v jeseni pa smo 
jih  pobarvali in jih  kar odpre- 
mili v našo kočo na K rvavcu. 
R azveseljivo pri tem  je to, da 
je  vsaka od teh akcij zelo 
dobro  uspela, saj je bila 
udeležba vedno dobra in delo 
je  bilo tako  h itro  opravljeno.

m oralnim i, telesnim i in dušev
nim i sposobnostm i dosto jen  
član  naše družbe.

T o  naj bi bil površno k onč
ni cilj rekreacije. Pri tem  pa 
ne smemo pozabiti, da to  ni 
sam o s tv a r  njenih  iniciator- 
jev, am pak  splošno družbeno 
prizadevanje.

T u d i v naši delovni o rga
nizaciji imamo lepo število  
različn ih  športno-rekreativn ih  
panog. N ekatere res gojijo 
rekreacijo  z vsem srcem , 
dočim  za nekatere n iti ne 
vemo, da obstajajo .

T ako j v začetku leta 1981 
nam eravam o izdelati anke to , 
nam eravam o izdelati anke to , 
k a te ro  naj bi izpolnil in oddal 
sleherni član naše delovne 
organizacije. T ako  bomo na 
podlagi ankete lahko prišli do 
jasnejših  ugotovitev, kdo je  
za in teresiran  za kakršnokoli 
obliko rekreacije.

V avgustu in septem bru sta  
b ila organizirana dva izleta na 
Ledine. N ekaterim  je  bil to  
pravi podvig v alpski svet s 
sm učanjem  na ledeniku, d ru 
gim pa je šlo le za sm učanje. 
P ra v  vsak pa je  doživel pravi 
»športni dan«, k jer se je  naužil 
lepote, gibanja in se pri tem  
psihično sprostil.

V prvem tednu ja n u a r ja  
1981 bo organiziran na K rv av 
cu sm učarski tečaj za zače t
nike in nadaljevalni za tis te , ki 
so že bili na začetnem  ali pa že 
obvladajo osnove sm učanja.

Vsak sm učar pa ve, da boljše 
in uspešnejše smuča, če je 
fizično dobro pripravljen. Za 
u trjevan je  nog so na jp rim er
nejši teki, počepi in podobne 
vaje, katere nam  n ek a jk ra t na 
teden oznojijo čelo. Z dobro 
u trjen im i nogam i lahko  izko
ristim o poldnevno ali celo
dnevno sm uko in še varnejši 
smo pred poškodbami.

Za vse ljubitelje sm učanja, 
posebno pa še za tis te , ki se 
udeležujejo tekm ovanj, bodo 
organizirani treningi v ja n u 
a r ju  in to  vsaj en k ra t teden 
sko. 31. ja n u a r ja  in 1. feb ru 
a rja  bodo organizirane občin
ske sindikalne zimske športne 
igre, na ka tere  se lahko prijavi 
vsak, ki obvlada osnove sm u
čanja . P rav  pri sm učanju  vsak 
prem aga vse zahteve od n a j
osnovnejših naprej, tak o  da ni 
nikoli nobenih opazk o kvali
te ti kateregakoli sm učarja , ker 
m ora vsak preiti in obvladati 
začetne težave.

Za sm učarje T ekstilindusa 
pa je vsekakor najzanim ivejše 
dom ače prvenstvo. T o  bo pri
hodnje leto 7. m arca na K r
vavcu. T o k ra t bomo poskrbeli 
tud i za elektronsko m erjenje 
časov. Tekm ovanje bo p o tek a
lo po s ta ro s tn ih  skupinah. 
P roga bo za vse ista , postav 
ljena pa bo tako, da ne bo no
benih  »pasti« in jo  bo prevozil 
lahko  vsak sm učar — tu ris t.

J .  B.

pomembna
Vsa obvestila za razna tek 

m ovanja bodo pravočasno ob
jav ljena. M esta za obveščanje 
o rekreaciji so v vseh treh  
jedilnicah delavske restav rac i
je  v obratu  I in obratu  II.

Opozorili bi še radi vse 
športnike — rekreativce, da 
vso športno opremo spro ti v ra
čajo  vodjem skupin, tak o  da se 
ne bi več ponavljali neljubi 
dogodki z letošnjega leta.

K er m ora b iti gradivo za no
voletno številko T ekstilca  od
dano  v tiskarno  že prvo polo
vico decem bra, vsa športna 
srečanja pa še niso zak ljučena 
(četveroboj in sind ikalna p r
venstva), bom o pregled naših 
športn ih  rezu lta tov  objavili v 
prvi naslednji številki T ek stil
ca.

Vsem športn ikom  v novem  
le tu  1981 želimo še mnogo 
športn ih  in delovnih uspehov!

Rekreacija postaja vse bolj



Merske enote od 1 .1 .1981  dalje
V svetu teče akcija , da bi v 

vsa področja človekove dejav
nosti uvedli en o tn i »m edna
rodni sistem enot« (eno te  SI).

Sodobni m ednarodni sistem 
merskih enot je  bil osvojen 
1960. leta. Osnova zanj je  »me
trska konvencija«, ki je  bila 
sprejeta 1875. le ta . D ržave, ki 
danes uporab ljajo  »angloame- 
riški sistem enot« , so le še 
m aloštevilne. S kora j vse d rža
ve, ki z zakonodajo u re ja jo  si
stem merskih en o t, uporab
ljajo  m etrične eno te , eno te SI 
pa predstav lja jo  za te  enote 
neke vrste  nadaljevanje.

E no te  SI izha ja jo  iz sedem 
osnovnih enot: m eter, kilo
gram, sekunda, am per, kelvin, 
candela, mol (za veličine, s k a 
terim i opisujem o fizikalne po
jave, kot so: do lž ina, masa, 
čas, električni tok , te m p era tu 
ra, svetilnost, količina snovi). 
Iz teh  osnovnih en o t obliku
jem o n a to  izpeljane merske 
enote.

P rednost SI je  v un iverzal
nosti, ker posegajo eno te  v vsa 
področja tehnike in znanosti, 
so enostavne za dopolnjevanje 
skladno z nada ljn jim  razvo
jem znanosti in tehn ike in jih 
moremo pri računski tehn ik i v 
gospodarstvu d irek tn o  upo
rabiti.

T udi SFR Jugoslav ija  se je 
vključila v svetovno akcijo  pri 
uvajan ju  enot S I. V naši d rža
vi smo enote SI uradno 
vpeljali že 1961. le ta . Z »Zako
nom o m erskih en o tah  in me
rilih«, ki je začel velja ti 1. ju 
lija 1976. leta, so te še izpol
njene.

V prehodnem  obdobju, ki ga 
je  zakon časovno omejil do 
31. 12. 1980, je  dovoljena upo
raba 33 takoim enovanih  pre
hodno dopustn ih  en o t za 15 
veličin. N jihova uporaba po
stane s 1. 1. 1981 nezakon ita  in 
zakon določa tu d i kazni. K er 
so se nekatere en o te  izmed teh 
zelo udom ačile v vsakdanji 
uporabi, posebno v industriji, 
jih  bom v n ad a ljev an ju  nave
dla.

Zakonite eno te  n a  področju 
S F R J so od 1. 1. 1981 ali 
o sn o v n e  enote SI ali izp e
ljan e enote SI; zakon dovo
ljuje le nekaj iz jem no dopust
nih eno t izven SI.

Zakon predpisuje, da upo
rab ljajo  organi, organizacije in 
skupnosti zakon ite  merske 
enote pri delu v javnem  pro
m etu, to  je tu d i v delovnem 
procesu ozirom a pri svojem 
no tran jem  poslovanju . S tem 
določilom vpelju je zakon eno
te SI na vsa pod ročja  našega 
vsakdanjega dela.

T ako  so v n aši državi s 1. 1. 
1981 (v nek a te rih  drug ih  d rža
vah že prej) zakon ite  merske 
enote za nekatere  bolj pogosto 
uporabljane veličine nasled
nje:

— Za dolžino:
m eter (znak: m) t.j. osnov

na enota S I.
S 1.1. 1981 se opuščajo enote 

ko t npr.: angstrom  (Ä), m i
kroni (um ), palec ali cola 
(inch) (in), ja rd  (yard) (yd). 
U poraba en o t »in« in »yd« 
ostane še izjem om a dovoljena 
v pomorskem prom etu.

— Za p lo šč in o  (p o v r š i
no):

k vad ratn i m eter ( znak: 
m 2), t.j. izpeljana enota SI 
( 1 m2 =  1 m . 1 m)

— Za p rostorn in o:
kubučni m eter  (znak: m ,!),

t.j. izpeljana eno ta  SI 
(1 m3 =  1 m . 1 m . 1 m)

S 1. 1. 1981 se opuščajo eno
te: registrska tona, prostor-
ninski m eter (prm ), ki s ta  iz
jem om a dovoljeni prva v po
morskem prom etu  in druga v 
prom etu z lesom.

— Za m aso:
k ilogram  (znak: kg), t.j.

osnovna en o ta  SI.
S 1. 1. 1981 se opusti enota: 

fun t (pound) (lb), katere upo
raba je dovoljena le v pom or
skem prom etu .

— Za silo:
n ew ton  (izg. n ju tn ) (znak: 

N), t.j. izpeljana enota SI 
(1 N =  1 kg . 1 m /s)

S 1. 1. 1981 opuščam o enote: 
dina (dyn), kilopond (kp), 
pond (p). Z aradi predstave o 
novih en o tah  navajam  približ
no razm erje med novo in staro  
enoto: 1 kp — 10 N.

— Za t la k  (napetost):
p asca l (izg. paskal) (znak:

Pa), t.j. izpeljana enota SI

( l P a = i ^ L )
1 m 2

S 1. 1. 1981 m oram o opustiti 
zelo udom ačene enote: tehn ič
na a tm osfera (at), fizikalna 
atm osfera (a tm ), m ilim eter 
živosrebrovega stebra (T o rr ali 
mm Hg), m ilim eter vodnega 
stebra (m m  H 2O).

Zaradi preglednosti poda
jam  razm erji:
1 a t  =98066,5  Pa 
1 atm  — 101325 Pa

— Za en erg ijo , d e lo  in 
k o lič in o  toplote:

joule (izg. džul) (znak: J), 
t.j. izpeljana en o ta  SI 
(1 J  =  1 N . 1 m)

S 1. 1. 1981 opuščam o enote: 
erg (erg), kilopond m eter 
(kpm), ka lo rija  (cal).

P ribližna razm erja med s ta 
rimi in novim i enotam i so:
1 kpm =  
1 cal =  
1 kcal =

10 J
4.2 J
4.2 kJ

— Za moč:
w att (izg. vat) (znak: W), 

t.j. izpeljana eno ta  SI

( l W = - j - i )
1 s

S 1. 1. 1981, opuščamo eno
to: konjska moč (KM ). P r i
bližno medsebojno razm erje 
je:
1 K M =  0,74 kW 

T u d i po 1. 1. 1981, ozirom a 
dokler ne pride do spremembe 
zakona, zakon dovoljuje upo
rabo  26 izjem no d op u stn ih  
en o t izven SI za 12 veličin. 
N ek a tere  izmed teh za po
sam ezne veličine so:

— Za dolžino:
m orska m ilja (poraba je do 

voljena sam o v pomorskem in 
zračnem  prom etu)

— Za ploščino: 
a r  (a), h ek ta r (ha)
— Za prostornino: 
lite r  (1)
— Za ravninski kot:
polni kot, pravi kot, stopn ja  

(°), m inu ta  (’), sekunda (” ) 
[Izpeljana enota Si je: radian  
znak: (rad).]

— Za maso: 
tona  (t)
— Za dolžinsko maso:
tex  (izg. teks) (tex) [Izpe

lja n a  eno ta  SI je: kilogram na 
m e te r (znak: kg/m ).]

— Za čas:
m in u ta  (min), u ra (h), dan  

(d), teden, mesec, leto

— Za tlak: 
b a r (bar)
— Za energijo, delo in ko

ličino toplote:
w att-u ra  (Wh)
— Za moč: 
volt-am per (VA)
— Za tem peraturo:
Celzijeva stopinja ( C)

Za delovne organizacije s 
področja tekstilne industrije 
in tako tud i za našo delovno 
organizacijo, uveljavitev  no
vih zakonitih  m erskih eno t ni 
nova. Že od 1. ju lija  1979. leta 
sta  v tekstilni industriji v 
veljavi dva nova jugoslovan
ska standarda z obvezno upo
rabo, ki za vse vrste p reje in za 
vse vrste tekstiln ih  izdelkov 
ravnih površin (tkan ine , ple
tenine, . . . )  p redpisujeta upo
rabo zakonitih m erskih enot. 
M edtem ko smo določila teh 
standardov  v naši delovni 
organizaciji uvedli lansko leto, 
oznako tex za številko preje 
pa uporabljam o že od 1970. le
ta, se bom o na drugih  področ
jih  m orali na nove enote in 
n jih  uporabo še privaditi.

Olga Abramič, dipl. ing.

SILVO  ŠMID, sek reta r  OO ZK TOZD P red iln ica



M A RTIN  ZAVRL -  vzdr
ževalec: »Zaradi iztrošenostih  
energetskih naprav menim , da 
je najbolj nujno in potrebno 
nabaviti nov kotel za toplarno, 
da bomo lahko zagotovili po
trebno paro  za o b ra tovan je  in 
ogrevanje prostorov. T ud i n a 
še delavnice bi m orali oprem iti 
z določenim i novimi stro ji, da

bi vzdrževalci lažje in kvali
tetnejše oprav ljali svoje delo, 
obenem pa tud i da bi imeli 
boljše pogoje dela. V novem 
le tu  si želim , da bi živeli v 
miru, da bi nas sprem ljalo 
zdravje, predvsem  pa, da se 
tekstilcem ne bi spet obrnilo 
na slabše! «

Zahvale
Ob sm rti mojega dobrega

ANTONA AMBROŽA 
upojenca

se iskreno zahvaljujem  DE 
plem enitilniea I in sodelavcem 
ekonom skega sektorja za po
darjena venca, izraze sožalja 
in vsem, ki ste ga v tako 
velikem številu  spremili na 
njegovo zadnjo pot.

M arinka Gašperšič 
v im enu dom ačih

Ob sm rti mojega dragega 
očeta se vsem sodelavkam in 
sodelavcem iz skladišča go
tovega blaga iskreno zahvalju 
jem za venec in izrečeno 
sožalje te r  sprem stvo na n je 
govi zadnji poti. Vsemn še 
en k ra t lepa hvala.

D anica Š tern

Ob sm rti mojega očeta

JO ŽETA  ZORKA

se lepo zahvalju jem  sodelav
cem tkaln ice I za venec in 
sveče te r  izraze sožalja in 
sprem stvo na njegovi zadnji 
poti.

M arija Mihelčič

Ob odhodu v pokoj se 
iskreno zahvaljujem  za po
darjeno  darilo vsem sodelav
cem in sodelavkam  plemeni- 
ti ln ic e l. Alojz Košm rlj

Vsem sodelavkam  in so
delavcem  iz adjustirnega od
delka se ob odhodu v pokoj 
najlepše zahvalju jem  za lepo 
darilo  in jim  želim še veliko 
delovnih uspehov, zdravja in
sreče. . , •„ •Angelca K rizai

Vsem sodelavkam  in so
delavcem  adjustrirnega od
delka se ob odhodu v pokoj 
najlepše zahvaljujem  za po
klon jeno  darilo in voščilo, ter 
jim  želim še mnogo delovnih 
uspehov.

M inka Slevec

Dopisujte
v naše 
glasilo

Vsem sodelavkam in sode
lavcem čistilnice obata II te r  
sindikalni organizaciji, se za 
lepa darila, ki nam a bodo 
ostala v trajnem  spom inu, 
iskreno zahvaljujeva.

Celotnem u kolektivu pa 
želiva v bodoče še veliko de
lovnih uspehov in osebne sreče 
v življenju, 

hvaležni 
Štefka M abič in 
Ančka H adalin

Na koncu svoje delovne 
dobe se ob odhodu v pokoj 
želim iskreno zahvaliti vsem. 
ki so prispevali k nakupu  
dragocenih daril, enako tudi 
OOS tkalnice II. Vsem skupaj 
želim čim več delovnih uspe
hov, posebno sodelavkam  in 
sodelavcem v navijalnici ob
ra ta  II.

Milka P ernuš

Ob odhodu v pokoj se n a j
lepše zahvaljujem  sodelavkam  
in obratovodstvu tkaln ice II. 
enako tudi m ojstrom  navijal- 
nice za lepo spom insko darilo , 
ki me bo spom injalo na skup 
na delovna leta. Za lepo darilo  
pa se tudi zahvalju jem  sin 
dikalni organizaciji.

Vsemu delovnem u kolektivu 
pa še mnogo uspehov v letu 
1981. M arinka P in ta r

Sodelavkam in ob ra tovod 
stvu tkalnice obrata I I .  se ob 
odhodu v pokoj najlepše za
hvaljujem  za lepo darilo , ki 
me bo vedno spom injalo na 
leta, ki smo jih preživeli 
skupaj ob delu. Za lepo spo
minsko darilo  pa se tud i za 
hvaljujem  sindikalni o rgan iza
ciji.

Celotnem u kolektivu želim 
še veliko delovnih uspehov v 
letu  1981

Francka K odrič

Ob odhodu v pokoj se lepo 
zahvaljujem  za lepa pok lon je
na darila sodelavcem VES I in 
tkalnice I. Vsem skupaj želim 
veliko delovnih uspehov in 
srečno novo leto.

F ran jo D em ark

Ob odhodu v pokoj se n a j
lepše zahvaljujem  za lepa po
klonjena darila sodelavcem  
tkalnice A in tkalnice 6 te r  0 0  
sindikata TOZD tka ln ica . K o
lektivu želim še veliko delov
nih uspehov.

M ilka P olak

Sodelavcem gravure se n a j
lepše zahvaljujem  za lepo po
klonjeno darilo ob odhodu v 
pokoj. Vsem skupaj želim še 
veliko delovnih uspehov in 
srečno novo leto 1981.

Iv an  M auser

TEKSTILEC — glasilo delov
nega kolektiva »Tekstilindus« 
Kranj — ureja glavni in odgo
vorni urednik K atarina Guštin 
in odbor za informiranje, ki ga 
sestavljajo: Pavla Peranovič — 
predsednik, Niko Srabočan — 
podpredsednik in člani: Sonja 
Ječnik, Ana Veternik, Milan 
Žvokelj, Kristina F ran tar in 

Jan a  Tomšič

f e

Mato ujel največjega sulca
V soboto, 6. decem bra, se je  našem u M atu  H udoverniku, 

strastnem u ribiču — nasm ehnila izredna ribiška sreča: v Savi je 
ujel sulca, največjega in najtežjega, kar je  bilo letos u je tih  po 
vojni v kranjski ribiški družini. Težak je  bil 11,5 kg, dolg pa 
103 cm.

T a  dan  se je  odpravil na ribolov skupaj s predsednikom 
ribiške družine K ra n j M iranom  B ogatajem . Lovila sta  na bregu 
Save med Prebačevim  in K ranjem . D olgoletna praksa naredi 
m ojstra — pravi pregovor in to  velja tud i za našega M ateja . Za 
vabo je  sam  izdelal gum ijasti »cof« rum eno-rjavkaste barve, ki 
se je odlično obnesel. Sulc je prijel 3 —4 m od brega in M ato  ga je 
v m inuti potegnil iz vode. M ato  je  na ta  ulov vsekakor lahko 
ponosen, sulčevo glavo pa je  dal p reparira ti in  bo našla m esto kot 
trofeja v njegovi dom ači zbirki. Pri tem  velja še om eniti, da 
zadnji sulc ni njegova edina trofeja, saj se M ato  ukvarja s tem 
športom  že 26 let. L e ta  1979 je že ujel 7,5 kg težkega sulca — tudi 
v Savi, pred petim i ali šestim i le ti pa v Bobovku 8,5 kg težkega 
krapa. R .G .



NOVOLETNA NAGRADNA 
KRIŽANKA 1. nagrada 110,00 d inarjev

2. nagrada 95,00 d inarjev
3. nagrada 85,00 dinarjev

R ešitv e  p ošljite  na u red n ištv o  T ek stilca  
n ajk asn eje  do 1 5 .1 .1 9 8 1 .


